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                                                                                 Białe Błota, 30.01.2024 r. 

BRG.0002.2.2024 

 

 

Protokół z LXXXVIII Sesji VIII Kadencji Rady Gminy Białe Błota,  

która odbyła się 30.01.2024 r.  

w Auli Szkoły Podstawowej w Białych Błotach, ul. Czysta 1a 

 

 

Sesja trwała: od godziny 14:00 do godziny 22:00 

Sesję prowadził: Przewodniczący Rady Gminy Jacek Grzywacz 

Sekretarz obrad: Kamilla Grzelak 

Protokolant posiedzenia: Katarzyna Lutkowska 

Przebieg sesji został transmitowany, utrwalony za pomocą urządzenia rejestrującego obraz  

i dźwięk i stanowi załącznik do niniejszego protokołu, który jest informacją publiczną. 

 

W posiedzeniu wzięło udział 17 członków.  

Obecni: 

1. Bronisław Balcerowski 

2. Anna Banaszek 

3. Magdalena Burdanowska 

4. Kamilla Grzelak 

5. Jacek Grzywacz 

6. Krzysztof Kocikowski 

7. Jacek Krzyżanowski 

8. Karolina Lachowicz 

9. Aleksandra Lubońska 

10. Piotr Mądrzyński 

11. Krzysztof Michalak 

12. Leszek Niewiarowski 

13. Ilona Nowakowska 

14. Sławomir Ossowski 

15. Sławomir Ruge 

16. Henryk Sykut 

17. Magdalena Sznajder 

18. Katarzyna Tomicka 

19. Maria Wolsztyńska 

20. Łukasz Wyszomirski 

 

oraz: Wójt Gminy Białe Błota Dariusz Fundator, Skarbnik Gminy Katarzyna Strzygocka-

Kowalska, Sekretarz Gminy Ewa Galicka, mecenas Maciej Dalka, kierownicy referatów urzędu 

gminy, kierownicy jednostek organizacyjnych, pracownicy urzędu gminy, sołtysi, mieszkańcy. 
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Porządek obrad: 

1. Otwarcie LXXXVIII Sesji VIII Kadencji Rady Gminy Białe Błota, powitanie oraz stwier-

dzenie quorum. 

2. Wybór sekretarza obrad. 

3. Przyjęcie protokołu z obrad LXXXIV, LXXXV, LXXXVI Sesji VIII Kadencji Rady 

Gminy Białe Błota. 

4. Ustalenia w sprawie porządku obrad. 

5. Informacja Przewodniczącego Rady Gminy o działaniach w okresie międzysesyjnym. 

6. Pisemne sprawozdanie Wójta z wykonania uchwał i wydanych zarządzeń z okresu mię-

dzy sesjami. 

7. Przedstawienie sprawozdania za 2023 rok przez Przewodniczących poszczególnych Ko-

misji. 

1) Komisja Budżetu i Finansów, 

2) Komisja Oświaty, Kultury, Zdrowia, Pomocy Społecznej i Sportu, 

3) Komisja Gospodarki, Bezpieczeństwa, Rolnictwa i Środowiska, 

4) Komisja Rewizyjna, 

5) Komisja Skarg, Wniosków i Petycji.  

8. Uwagi i wnioski sołtysów w sprawie uchwał.  

9. Podjęcie uchwał: 

1)  w sprawie przyjęcia samorządowego programu przyznającego uprawnienia człon-

kom rodzin wielodzietnych zamieszkałych na terenie gminy Białe Błota o nazwie 

„Białobłocka Rodzina Wielodzietna”,  

2) w wyrażenia zgody na sprzedaż w trybie bezprzetargowym gruntu niezbędnego dla 

poprawienia warunków zagospodarowania nieruchomości przyległej,  

3) zmieniająca uchwałę w sprawie powołania Komisji Oświaty, Kultury, Zdrowia, Po-

mocy Społecznej i Sportu Rady Gminy Białe Błota, ustalenia przedmiotu jej działania 

oraz składu osobowego,  

4) zmieniająca uchwałę w sprawie powołania Komisji Gospodarki, Bezpieczeństwa, 

Rolnictwa i Środowiska Rady Gminy Białe Błota, ustalenia przedmiotu jej działania 

oraz składu osobowego w kadencji 2018-2023, 

5) w sprawie powołania Zespołu ds. opiniowania kandydatów na ławników do Sądu 

Okręgowego w Bydgoszczy na kadencję 2024-2027, 

6) w sprawie zasięgnięcia od Komendanta Wojewódzkiego Policji informacji o kandy-

datach na ławników,  

7) zmieniająca uchwałę w sprawie uchwalenia budżetu Gminy Białe Błota na 2024 rok,  

8) w sprawie zmian Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Białe Błota na lata 2024-

2039, 

 

10. Wolne wnioski i zapytania wraz z odpowiedziami.  

11. Interpelacje i zapytania radnych wraz z odpowiedziami.  

12. Zakończenie obrad LXXXVIII Sesji VIII Kadencji. 
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Ad 1. Otwarcie LXXXVIII Sesji VIII Kadencji Rady Gminy Białe Błota, powitanie oraz 

stwierdzenie quorum. 

Przewodniczący Rady Gminy Jacek Grzywacz otworzył obrady, powitał wszystkich zebranych. 

Sprawdzono obecność i stwierdzono quorum. Zostały odczytane informacje w zakresie danych 

osobowych. 

Ad 2. Wybór sekretarza obrad. 

 

Na sekretarza obrad zaproponowano kandydaturę radnej Kamilli Grzelak. 

 

Głosowano wniosek w sprawie: 

Wybór na funkcję sekretarza obrad radnej Kamilli Grzelak.  

 

Wyniki głosowania 

ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 6 

 

Wyniki imienne: 

ZA (13) 

Anna Banaszek, Jacek Grzywacz, Jacek Krzyżanowski, Piotr Mądrzyński, Krzysztof Michalak, 

Leszek Niewiarowski, Ilona Nowakowska, Sławomir Ossowski, Henryk Sykut, Magdalena 

Sznajder, Katarzyna Tomicka, Maria Wolsztyńska, Łukasz Wyszomirski 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (1) 

Kamilla Grzelak 

NIEOBECNI (6) 

Bronisław Balcerowski, Magdalena Burdanowska, Krzysztof Kocikowski, Karolina 

Lachowicz, Aleksandra Lubońska, Sławomir Ruge 

 

Sekretarzem obrad została wybrana radna Kamilla Grzelak. 

 

Ad. 3. Przyjęcie protokołu z obrad LXXXIV, LXXXV, LXXXVI Sesji VIII Kadencji Rady 

Gminy Białe Błota. 

 

Głosowano w sprawie: 

Przyjęcie protokołu z obrad LXXXIV, LXXXV, LXXXVI Sesji VIII Kadencji Rady Gminy 

Białe Błota. 

 

Wyniki głosowania 

ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 5 

 

Wyniki imienne: 

ZA (15) 

Anna Banaszek, Kamilla Grzelak, Jacek Grzywacz, Jacek Krzyżanowski, Piotr Mądrzyński, 

Krzysztof Michalak, Leszek Niewiarowski, Ilona Nowakowska, Sławomir Ossowski, Sławomir 

Ruge, Henryk Sykut, Magdalena Sznajder, Katarzyna Tomicka, Maria Wolsztyńska, Łukasz 
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Wyszomirski 

NIEOBECNI (5) 

Bronisław Balcerowski, Magdalena Burdanowska, Krzysztof Kocikowski, Karolina 

Lachowicz, Aleksandra Lubońska 

 

Protokoły z obrad LXXXIV, LXXXV, LXXXVI Sesji VIII Kadencji Rady Gminy Białe Błota 

zostały przyjęte. 

 

Ad. 4. Ustalenia w sprawie porządku obrad. 

 

Sekretarz Gminy Ewa Galicka zgłosiła usunięcie z porządku obrad projektu uchwały w sprawie 

przyjęcia samorządowego programu przyznającego uprawnienia członkom rodzin 

wielodzietnych zamieszkałych na terenie gminy Białe Błota o nazwie „Białobłocka Rodzina 

Wielodzietna”. Przewodniczący Rady Gminy Białe Błota Jacek Grzywacz zapytał o powód, 

Sekretarz udzieliła wyjaśnień (nagranie od 00:05:08 do 00:06:20). 

 

Głosowano wniosek w sprawie: 

Wycofanie z porządku obrad projektu uchwały w sprawie: przyjęcia samorządowego programu 

przyznającego uprawnienia członkom rodzin wielodzietnych zamieszkałych na terenie gminy 

Białe Błota o nazwie „Białobłocka Rodzina Wielodzietna”.  

 

Wyniki głosowania 

ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 5 

 

Wyniki imienne: 

ZA (15) 

Anna Banaszek, Kamilla Grzelak, Jacek Grzywacz, Jacek Krzyżanowski, Piotr Mądrzyński, 

Krzysztof Michalak, Leszek Niewiarowski, Ilona Nowakowska, Sławomir Ossowski, Sławomir 

Ruge, Henryk Sykut, Magdalena Sznajder, Katarzyna Tomicka, Maria Wolsztyńska, Łukasz 

Wyszomirski 

NIEOBECNI (5) 

Bronisław Balcerowski, Magdalena Burdanowska, Krzysztof Kocikowski, Karolina 

Lachowicz, Aleksandra Lubońska 

 

Zmiana do porządku obrad została przyjęta. 

 

Radna Maria Wolsztyńska zgłosiła wniosek w sprawie pisemnego przekazania sprawozdań za 

2023 rok przez Przewodniczących poszczególnych Komisji i zamieszczenia ich w Biuletynie 

Informacji Publicznych. Przewodniczących poszczególnych Komisji wypowiedzieli swoje 

zdanie (nagranie od 00:07:27 do 00:09:24). 

 

Głosowano wniosek w sprawie: 

wniosek radnej Marii Wolsztyńskiej w sprawie złożenia sprawozdania z prac komisji za 2023 

rok w formie pisemnej i zamieszczenie sprawozdań na stronę BIP Urzędu Gminy Białe Błota.  
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Wyniki głosowania 

ZA: 4, PRZECIW: 10, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 5 

 

Wyniki imienne: 

ZA (4) 

Jacek Krzyżanowski, Sławomir Ossowski, Sławomir Ruge, Maria Wolsztyńska 

PRZECIW (10) 

Anna Banaszek, Jacek Grzywacz, Piotr Mądrzyński, Krzysztof Michalak, Leszek 

Niewiarowski, Ilona Nowakowska, Henryk Sykut, Magdalena Sznajder, Katarzyna Tomicka, 

Łukasz Wyszomirski 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (1) 

Kamilla Grzelak 

NIEOBECNI (5) 

Bronisław Balcerowski, Magdalena Burdanowska, Krzysztof Kocikowski, Karolina 

Lachowicz, Aleksandra Lubońska 

 

Wniosek nie został przyjęty. 

 

Przewodnicząca Komisji Skarg, Wniosków i Petycji Magdalena Sznajder zgłosiła zmiany do 

porządku obrad, poprzez wprowadzenie siedmiu projektów uchwał do porządku obrad (nagranie 

od 00:10:37 do 00:08:50). 

 

Przewodniczący Komisji Gospodarki, Bezpieczeństwa, Rolnictwa i Środowiska Łukasz 

Wyszomirski zgłosił zmiany do porządku obrad, poprzez wprowadzenie projektu uchwały  

w sprawie przeprowadzenia konsultacji z mieszkańcami (nagranie od 00:13:59 do 00:14:26). 

 

Głosowano wniosek w sprawie: 

Wprowadzenie do porządku obrad projektów uchwał: 1)w sprawie rozpatrzenia skargi Nr 

BRG.1510.32.2023 na działanie Wójta Gminy Białe Błota w sprawie systematycznego 

opuszczania przez Wójta obrad sesji Rady Gminy Białe Błota bez podania przyczyny wyjść 

oraz niepozostawieniu w swoim zastępstwie upoważnionej osoby, 2)w sprawie rozpatrzenia 

wniosku Nr BRG.1510.34.2023 dotyczącego podjęcia działań związanych z opuszczeniem 

przez zewnętrzne podmioty sal znajdujących się na terenie Szkoły Podstawowej w Białych 

Błotach, 3)w sprawie rozpatrzenia petycji Nr BRG. 1520.9.2023 w sprawie sprzeciwu wobec 

rozbudowy domów socjalnych i komunalnych, mieszczących się w miejscowości Murowaniec 

przy ul. łochowskiej 1, 4)w sprawie rozpatrzenia petycji Nr BRG.1520.10.2023 w sprawie 

środków finansowych na inwestycje w Zielonce, ujęte w projekcie budżetu Gminy Białe Błota 

na rok 2024, 5)w sprawie rozpatrzenia petycji Nr BRG.1520.11.2023 w sprawie budowy ulicy 

Trawiastej w Białych Błotach, 6)w sprawie rozpatrzenia petycji Nr BRG. 1520.12.2023 w 

sprawie sprzeciwu wobec planów zagospodarowania przestrzennego zabudowy działki nr 

567/14 w miejscowości Drzewce, Gmina Białe Błota przez „SIM Drzewce”, 7)w sprawie 

rozpatrzenia petycji Nr BRG. 1520.13.2023 dotyczącej wszczęcia procedury utwardzenia ulicy 

Tęczowej wraz z ulicami dojazdowymi: ul. Leśna, ul. Deszczowa i ul. Burzowa w Łochowie 

oraz wniosku w sprawie wykonania nawierzchni asfaltowej dróg dojazdowych prowadzących 

do Gabinetu Weterynaryjnego przy ul. Tęczowej w Łochowie. 8)w sprawie przeprowadzenia 

konsultacji z mieszkańcami.  
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Wyniki głosowania 

ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 5 

 

Wyniki imienne: 

ZA (15) 

Anna Banaszek, Kamilla Grzelak, Jacek Grzywacz, Jacek Krzyżanowski, Piotr Mądrzyński, 

Krzysztof Michalak, Leszek Niewiarowski, Ilona Nowakowska, Sławomir Ossowski, Sławomir 

Ruge, Henryk Sykut, Magdalena Sznajder, Katarzyna Tomicka, Maria Wolsztyńska, Łukasz 

Wyszomirski 

NIEOBECNI (5) 

Bronisław Balcerowski, Magdalena Burdanowska, Krzysztof Kocikowski, Karolina 

Lachowicz, Aleksandra Lubońska 

 

Zmiana do porządku obrad została przyjęta. 

 

Głosowano w sprawie: 

Ustalenia w sprawie porządku obrad. 

 

Wyniki głosowania 

ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 5 

 

Wyniki imienne: 

ZA (15) 

Anna Banaszek, Kamilla Grzelak, Jacek Grzywacz, Jacek Krzyżanowski, Piotr Mądrzyński, 

Krzysztof Michalak, Leszek Niewiarowski, Ilona Nowakowska, Sławomir Ossowski, Sławomir 

Ruge, Henryk Sykut, Magdalena Sznajder, Katarzyna Tomicka, Maria Wolsztyńska, Łukasz 

Wyszomirski 

NIEOBECNI (5) 

Bronisław Balcerowski, Magdalena Burdanowska, Krzysztof Kocikowski, Karolina 

Lachowicz, Aleksandra Lubońska 

 

Porządek obrad został przyjęty. 

 

Ad. 5. Informacja Przewodniczącego Rady Gminy o działaniach w okresie 

międzysesyjnym. 

 

Przewodniczący Rady Gminy Białe Błota Jacek Grzywacz przedstawił swoją działalność  

w okresie międzysesyjnym (nagranie od 00:17:54 do 00:19:30). 

 

Do obrad dołączyła radna Karolina Lachowicz. 

 

Ad. 6. Pisemne sprawozdanie Wójta z wykonania uchwał i wydanych zarządzeń z okresu 

między sesjami. 

 

Wójt Gminy Białe Błota Dariusz Fundator przedstawił sprawozdanie z działalności w okresie 
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międzysesyjnym w zakresie wykonania uchwał podjętych przez Radę Gminy (nagranie od 

00:19:47 do 00:23:32).  

Sprawozdanie stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 

 

Wiceprzewodniczący Rady Gminy Białe Błota Henryk Sykut zapytał o dofinansowanie do 

remontu ul. Chlebowej w Białych Błotach i ul. Bydgoskiej w Zielonce. Wójt Gminy Białe Błota 

Dariusz Fundator udzielił odpowiedzi (nagranie od 00:23:35 do 00:25:46).  

 

Wiceprzewodniczący Rady Gminy Białe Błota Henryk Sykut zapytał o budowę ul. Pogodnej  

w Cielu, kwestię wyłonienia wykonawcy. Wójt Gminy Białe Błota Dariusz Fundator udzielił 

wyjaśnień (nagranie od 00:25:46 do 00:26:58). 

 

Przewodniczący Rady Gminy Białe Błota Jacek Grzywacz zapytał o zakończenie procedury dla 

ul. Łąkowej w Łochowicach. Wójt Gminy Białe Błota Dariusz Fundator poinformował  

o wszczęciu postępowania. Przewodniczący Rady Gminy podjął temat przekazania z GCK na 

rzecz urzędu gminy świetlicy w Łochowicach i nieudostępnienia jej mieszkańcom. Odpowiedzi 

udzieliła Sekretarz Gminy Ewa Galicka (nagranie od 00:27:03 do 00:31:45). 

 

Ad. 7. Przedstawienie sprawozdania za 2023 rok przez Przewodniczących poszczególnych 

Komisji. 

 

1) Komisja Budżetu i Finansów  

Sprawozdanie przedstawiła Przewodnicząca Komisji Ilona Nowakowska  

(nagranie od 00:32:35 do 00:38:53).  

 

2) Komisja Oświaty, Kultury, Zdrowia, Pomocy Społecznej i Sportu  

Sprawozdanie przedstawiła Przewodnicząca Komisji Karolina Lachowicz  

(nagranie od 00:43:47 do 00:32:08). 

 

3) Komisja Gospodarki, Bezpieczeństwa, Rolnictwa i Środowiska 

Sprawozdanie przedstawił Przewodniczący Komisji Łukasz Wyszomirski  

(nagranie od 00:43:56 do 00:49:52). 

 

4) Komisja Rewizyjna  

Sprawozdanie przedstawiła Przewodnicząca Komisji Katarzyna Tomicka  

(nagranie od 00:50:01 do 00:52:50). 

 

5) Komisja Skarg, Wniosków i Petycji 

Sprawozdanie przedstawiła Przewodnicząca Komisji Magdalena Sznajder  

(nagranie od 00:53:01 do 01:01:56). 

 

Ad. 8. Uwagi i wnioski sołtysów w sprawie uchwał. 

 

Głos zabrał Sołtys Zielonki Tomasz Konieczyński w kwestii budowy ul. Orzechowej w Zielonce, 

zaapelował o budowę ulicy w jednym ciągu (nagranie od 01:02:29 do 01:03:57). 
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Sołtys Sołectwa Łochowice Jacek Grzywacz zabrał głos w kwestii budowy ul. Łąkowej 

(nagranie od 01:04:07 do 01:04:59). 

 

Radny Łukasz Wyszomirski powiedział, że na zebraniu wiejskim w Zielonce nie było nikogo z 

urzędu (nagranie od 01:05:05 do 01:05:28). 

 

Ad. 9. Podjęcie uchwał: 

 

1) w sprawie przyjęcia samorządowego programu przyznającego uprawnienia członkom 

rodzin wielodzietnych zamieszkałych na terenie gminy Białe Błota o nazwie „Białobłocka 

Rodzina Wielodzietna” 

 

Punkt usunięty z porządku obrad. 

 

 

2) w wyrażenia zgody na sprzedaż w trybie bezprzetargowym gruntu niezbędnego dla 

poprawienia warunków zagospodarowania nieruchomości przyległej,  

 

Andrzej Nowak Kierownik Biura Nieruchomości i Nadzoru Projektów zgłosił autopoprawkę do 

tytułu projektu uchwały (nagranie od 01:06:40 do 01:06:49). 

 

Głosowano wniosek w sprawie: 

Autopoprawka dot uzupełnienia tytułu projektu: w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż w 

trybie bezprzetargowym gruntu niezbędnego dla poprawienia warunków zagospodarowania 

nieruchomości przyległej.  

 

Wyniki głosowania 

ZA: 17, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 3 

 

Wyniki imienne: 

ZA (17) 

Anna Banaszek, Kamilla Grzelak, Jacek Grzywacz, Jacek Krzyżanowski, Karolina Lachowicz, 

Aleksandra Lubońska, Piotr Mądrzyński, Krzysztof Michalak, Leszek Niewiarowski, Ilona 

Nowakowska, Sławomir Ossowski, Sławomir Ruge, Henryk Sykut, Magdalena Sznajder, 

Katarzyna Tomicka, Maria Wolsztyńska, Łukasz Wyszomirski 

NIEOBECNI (3) 

Bronisław Balcerowski, Magdalena Burdanowska, Krzysztof Kocikowski 

 

Autopoprawka została przyjęta. 

 

Przewodniczący Komisji Gospodarki, Bezpieczeństwa, Rolnictwa i Środowiska Łukasz 

Wyszomirski poinformował, że Komisja nie ma uwag (nagranie od 01:08:30 do 01:08:41). 

 

Głosowano w sprawie: 

w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż w trybie bezprzetargowym gruntu niezbędnego dla 

poprawienia warunków zagospodarowania nieruchomości przyległej.  
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Wyniki głosowania 

ZA: 17, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 3 

 

Wyniki imienne: 

ZA (17) 

Anna Banaszek, Kamilla Grzelak, Jacek Grzywacz, Jacek Krzyżanowski, Karolina Lachowicz, 

Aleksandra Lubońska, Piotr Mądrzyński, Krzysztof Michalak, Leszek Niewiarowski, Ilona 

Nowakowska, Sławomir Ossowski, Sławomir Ruge, Henryk Sykut, Magdalena Sznajder, 

Katarzyna Tomicka, Maria Wolsztyńska, Łukasz Wyszomirski 

NIEOBECNI (3) 

Bronisław Balcerowski, Magdalena Burdanowska, Krzysztof Kocikowski 

 

Rada Gminy Białe Błota podjęła uchwałę Nr RGK.0007.3.2024 w wyrażenia zgody na 

sprzedaż w trybie bezprzetargowym gruntu niezbędnego dla poprawienia warunków 

zagospodarowania nieruchomości przyległej. 

 

3) zmieniająca uchwałę w sprawie powołania Komisji Oświaty, Kultury, Zdrowia, Pomocy 

Społecznej i Sportu Rady Gminy Białe Błota, ustalenia przedmiotu jej działania oraz składu 

osobowego  

 

Radna Magdalena Sznajder zapytała o kwestię ilości radnych w komisji. Mecenas Maciej 

Dalka odpowiedział, że nie można zmusić radnych do pracy w komisji, zobowiązał się że 

sprawdzi i odpowie (nagranie od 01:11:27 do 01:12:40). 

 

Głosowano w sprawie: 

zmieniająca uchwałę w sprawie powołania Komisji Oświaty, Kultury, Zdrowia, Pomocy 

Społecznej i Sportu Rady Gminy Białe Błota, ustalenia przedmiotu jej działania oraz składu 

osobowego.  

 

Wyniki głosowania 

ZA: 17, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 3 

 

Wyniki imienne: 

ZA (17) 

Anna Banaszek, Kamilla Grzelak, Jacek Grzywacz, Jacek Krzyżanowski, Karolina Lachowicz, 

Aleksandra Lubońska, Piotr Mądrzyński, Krzysztof Michalak, Leszek Niewiarowski, Ilona 

Nowakowska, Sławomir Ossowski, Sławomir Ruge, Henryk Sykut, Magdalena Sznajder, 

Katarzyna Tomicka, Maria Wolsztyńska, Łukasz Wyszomirski 

NIEOBECNI (3) 

Bronisław Balcerowski, Magdalena Burdanowska, Krzysztof Kocikowski 

 

Rada Gminy Białe Błota podjęła uchwałę Nr RGK.0007.4.2024 zmieniająca uchwałę w 

sprawie powołania Komisji Oświaty, Kultury, Zdrowia, Pomocy Społecznej i Sportu Rady 

Gminy Białe Błota, ustalenia przedmiotu jej działania oraz składu osobowego. 
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4) w zmieniająca uchwałę w sprawie powołania Komisji Gospodarki, Bezpieczeństwa, 

Rolnictwa i Środowiska Rady Gminy Białe Błota, ustalenia przedmiotu jej działania oraz 

składu osobowego w kadencji 2018-2023 

 

Głosowano w sprawie: 

zmieniająca uchwałę w sprawie powołania Komisji Gospodarki, Bezpieczeństwa, Rolnictwa i 

Środowiska Rady Gminy Białe Błota, ustalenia przedmiotu jej działania oraz składu 

osobowego w kadencji 2018-2023.  

 

Wyniki głosowania 

ZA: 17, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 3 

 

Wyniki imienne: 

ZA (17) 

Anna Banaszek, Kamilla Grzelak, Jacek Grzywacz, Jacek Krzyżanowski, Karolina Lachowicz, 

Aleksandra Lubońska, Piotr Mądrzyński, Krzysztof Michalak, Leszek Niewiarowski, Ilona 

Nowakowska, Sławomir Ossowski, Sławomir Ruge, Henryk Sykut, Magdalena Sznajder, 

Katarzyna Tomicka, Maria Wolsztyńska, Łukasz Wyszomirski 

NIEOBECNI (3) 

Bronisław Balcerowski, Magdalena Burdanowska, Krzysztof Kocikowski 

 

Rada Gminy Białe Błota podjęła uchwałę Nr RGK.0007.5.2024 zmieniająca uchwałę w 

sprawie powołania Komisji Gospodarki, Bezpieczeństwa, Rolnictwa i Środowiska Rady 

Gminy Białe Błota, ustalenia przedmiotu jej działania oraz składu osobowego w kadencji 

2018-2023. 

 

5) w sprawie powołania Zespołu ds. opiniowania kandydatów na ławników do Sądu 

Okręgowego w Bydgoszczy na kadencję 2024-2027 

 

Przewodniczący Rady Gminy Białe Błota Jacek Grzywacz zgłosił kandydaturę radnej 

Magdalena Sznajder. Radna wyraziła zgodę. Swoją kandydaturę zgłosiła radna Aleksandra 

Lubońska. Radna Ilona Nowakowska zgłosiła kandydaturę radnej Anny Banaszek. Radna 

wyraziła zgodę. Radny Łukasz Wyszomirski odmówił przyjęcia kandydatury, zaproponował 

radnego Leszka Niewiarowskiego, który także odmówił. Radna Katarzyna Tomicka zgłosiła 

kandydaturę Przewodniczącego Rady Gminy Białe Błota Jacka Grzywacza, który wyraził zgodę. 

Radna Aleksandra Lubońska zgłosiła kandydaturę radnej Kamilli Grzelak. Radna wyraziła zgodę 

(nagranie od 01:15:45 do 01:18:27). 

 

Głosowano wniosek w sprawie: 

Kandydatura radnej Magdaleny Sznajder Kandydatura radnej Aleksandry Lubońskiej 

kandydatura radnej Anny Banaszek Kandydatura radnego Jacka Grzywacza Kandydatura 

radnej Kamilli Grzelak.  

 

Wyniki głosowania 

ZA: 17, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 3 
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Wyniki imienne: 

ZA (17) 

Anna Banaszek, Kamilla Grzelak, Jacek Grzywacz, Jacek Krzyżanowski, Karolina Lachowicz, 

Aleksandra Lubońska, Piotr Mądrzyński, Krzysztof Michalak, Leszek Niewiarowski, Ilona 

Nowakowska, Sławomir Ossowski, Sławomir Ruge, Henryk Sykut, Magdalena Sznajder, 

Katarzyna Tomicka, Maria Wolsztyńska, Łukasz Wyszomirski 

NIEOBECNI (3) 

Bronisław Balcerowski, Magdalena Burdanowska, Krzysztof Kocikowski 

 

Kandydatury radnych zostały przyjęte. 

 

Odnosząc się do pytania Radnej Magdaleny Sznajder Przewodniczący Rady Gminy Białe Błota 

Jacek Grzywacz przekazał informację od mecenasa Macieja Dalki, że komisja nie może liczyć 

więcej niż 7 osób, nie ma określonej minimalnej ilości (nagranie od 01:19:14 do 01:19:24). 

 

Głosowano w sprawie: 

w sprawie powołania Zespołu ds. opiniowania kandydatów na ławników do Sądu Okręgowego 

w Bydgoszczy na kadencję 2024-2027.  

 

Wyniki głosowania 

ZA: 17, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 3 

 

Wyniki imienne: 

ZA (17) 

Anna Banaszek, Kamilla Grzelak, Jacek Grzywacz, Jacek Krzyżanowski, Karolina Lachowicz, 

Aleksandra Lubońska, Piotr Mądrzyński, Krzysztof Michalak, Leszek Niewiarowski, Ilona 

Nowakowska, Sławomir Ossowski, Sławomir Ruge, Henryk Sykut, Magdalena Sznajder, 

Katarzyna Tomicka, Maria Wolsztyńska, Łukasz Wyszomirski 

NIEOBECNI (3) 

Bronisław Balcerowski, Magdalena Burdanowska, Krzysztof Kocikowski 

 

Rada Gminy Białe Błota podjęła uchwałę Nr RGK.0007.6.2024 w sprawie powołania 

Zespołu ds. opiniowania kandydatów na ławników do Sądu Okręgowego w Bydgoszczy na 

kadencję 2024-2027 

 

6) w sprawie zasięgnięcia od Komendanta Wojewódzkiego Policji informacji o kandydatach 

na ławników 

 

Przewodniczący Rady Gminy Białe Błota Jacek Grzywacz zgłosił konieczność wprowadzenia 

autopoprawki do projektu uchwały polegającej na uzupełnieniu uzasadnienia o numer uchwały 

w sprawie powołania Zespołu ds. opiniowania kandydatów na ławników do Sądu Okręgowego 

w Bydgoszczy na kadencję 2024-2027 (nagranie od 01:22:13 do 01:23:05). 

 

Głosowano wniosek w sprawie: 

Autopoprawka dot wpisania w uzasadnieniu numeru uchwały RGK. 0007.6.2024.  
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Wyniki głosowania 

ZA: 17, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 3 

 

Wyniki imienne: 

ZA (17) 

Anna Banaszek, Kamilla Grzelak, Jacek Grzywacz, Jacek Krzyżanowski, Karolina Lachowicz, 

Aleksandra Lubońska, Piotr Mądrzyński, Krzysztof Michalak, Leszek Niewiarowski, Ilona 

Nowakowska, Sławomir Ossowski, Sławomir Ruge, Henryk Sykut, Magdalena Sznajder, 

Katarzyna Tomicka, Maria Wolsztyńska, Łukasz Wyszomirski 

NIEOBECNI (3) 

Bronisław Balcerowski, Magdalena Burdanowska, Krzysztof Kocikowski 

 

Autopoprawka została przyjęta. 

 

Głosowano w sprawie: 

w sprawie zasięgnięcia od Komendanta Wojewódzkiego Policji informacji o kandydatach na 

ławników.  

 

Wyniki głosowania 

ZA: 17, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 3 

 

Wyniki imienne: 

ZA (17) 

Anna Banaszek, Kamilla Grzelak, Jacek Grzywacz, Jacek Krzyżanowski, Karolina Lachowicz, 

Aleksandra Lubońska, Piotr Mądrzyński, Krzysztof Michalak, Leszek Niewiarowski, Ilona 

Nowakowska, Sławomir Ossowski, Sławomir Ruge, Henryk Sykut, Magdalena Sznajder, 

Katarzyna Tomicka, Maria Wolsztyńska, Łukasz Wyszomirski 

NIEOBECNI (3) 

Bronisław Balcerowski, Magdalena Burdanowska, Krzysztof Kocikowski 

 

Rada Gminy Białe Błota podjęła uchwałę Nr RGK.0007.7.2024 w sprawie zasięgnięcia od 

Komendanta Wojewódzkiego Policji informacji o kandydatach na ławników. 

 

7) zmieniająca uchwałę w sprawie uchwalenia budżetu Gminy Białe Błota na 2024 rok,  

 

Skarbnik Gminy Katarzyna Strzygocka-Kowalska przekazała, że projekt budżetu został 

szczegółowo omówiony na Komisji Budżetu i Finansów i poprosiła o przyjęcie uchwały  

w przedstawionym kształcie (nagranie od 01:24:27 do 01:24:49). 

 

Przewodniczący Rady Gminy Białe Błota Jacek Grzywacz podjął kwestię budowy ul. Łąkowej 

w Łochowicach. Wójt Gminy Białe Błota Dariusz Fundator przypomniał, że ustalenia były takie, 

że budowa rozpocznie się od ul. Ślesińskiej do ul. Ptasiej (nagranie od 01:25:00 do 01:26:40). 

 

Wiceprzewodnicząca Rady Gminy Białe Błota Anna Banaszek zapytała o kwestię budowy 

budynku dla Centrum Obsługi Edukacji i Sportu. Patrycjusz Migawa Kierownik Centrum 

Obsługi Edukacji i Sportu udzielił wyjaśnień, poruszył kwestie problemów lokalowych szkoły 
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w Białych Błotach, argumentował konieczność budowy budynku na potrzeby COEIS i klubów 

sportowych (nagranie od 01:26:46 do 01:31:32). 

 

Wiceprzewodnicząca Rady Gminy Białe Błota Anna Banaszek poruszyła kwestie omawiane 

podczas Komisji Budżetu i Finansów, między innymi nieużywanych pomieszczeń w Gminnym 

Centrum Kultury w godzinach porannych (nagranie od 01:31:39 do 01:33:17). 

 

Przewodnicząca Komisji Budżetu i Finansów Ilona Nowakowska zapytała o to, z jakich 

miejscowości są dowożone dzieci do szkoły w Białych Błotach, o możliwość starania się  

o dofinansowanie do budowy. Odpowiedzi udzielił Patrycjusz Migawa Kierownik Centrum 

Obsługi Edukacji i Sportu oraz Wójt Gminy Białe Błota Dariusz Fundator, który podkreślił, że 

złożenie wniosku o dofinasowanie budowy musi być poprzedzone projektowaniem danej 

inwestycji (nagranie od 01:33:23 do 01:36:39). 

Radna Magdalena Sznajder zwróciła uwagę na nazwę zadania, w którym zawarty jest projekt  

i budowa. Wójt Gminy Białe Błota Dariusz Fundator udzielił wyjaśnień (nagranie od 01:36:44 

do 01:37:29). 

 

Radny Piotr Mądrzyński zapytał o koszt inwestycji. Wójt Gminy Białe Błota Dariusz Fundator 

wskazał, że po zakończeniu projektowania będzie dokonany szacunek (nagranie od 01:37:32 do 

01:39:31). 

 

Przewodniczący Rady Gminy Białe Błota Jacek Grzywacz zapytał, dlaczego nie zostało to 

uchwalone dwa miesiące temu wraz z nowym budżetem. Patrycjusz Migawa Kierownik Centrum 

Obsługi Edukacji i Sportu wskazał na wniosek Rady Rodziców, udzielił wyjaśnień, przywołał 

ilość dzieci, które rozpoczną naukę od nowego roku. Przewodniczący Rady Gminy zapytał  

o kwestię rozbudowy szkoły w Łochowie, zwrócił uwagę na tytuły zadań, dla szkoły w Łochowie 

widnieje „projekt rozbudowy” a dla szkoły w Białych Błotach jest „projekt i budowa”. 

Odpowiedzi udzielił Patrycjusz Migawa oraz Wójt Gminy (nagranie od 01:39:32 do 01:46:25). 

 

Radna Magdalena Sznajder podjęła temat opuszczenia sal szkolnych przez Gminne Centrum 

Kultury, braku udziału Dyrektor GCK w Komisji Skarg, Wniosków i Petycji oraz sceny mobilnej 

zaparkowanej na terenie szkoły. Wójt Gminy Białe Błota Dariusz Fundator przypomniał, że  

w 2021 roku składał propozycję do projektu budżetu zadania zaprojektowania budynku dla 

potrzeb COEiS. To zadanie inwestycyjne zostało przez radnych zdjęte. Radna Magdalena 

Sznajder zauważyła, że ten budynek ma być także dla klubów sportowych. Wójt odniósł się do 

słów radnej (nagranie od 01:46:29 do 01:52:23). 

 

Radna Katarzyna Tomicka przypomniała, że prosiła Wójta o spotkanie z radnymi dotyczące 

koncepcji projektu rozbudowy szkoły w Łochowie, do tej pory Wójt się nie spotkał z radnymi. 

Wójt udzielił odpowiedzi, zaprosił radnych na radę budowy (nagranie od 01:53:25 do 01:54:18). 

 

Wiceprzewodnicząca Rady Gminy Białe Błota Anna Banaszek zapytała Dyrektor Szkoły 

Podstawowej w Białych Błotach w kwestii problemu z salami. Dyrektor Szkoły Podstawowej 

im. Mariana Rejewskiego w Białych Błotach Danuta Ferenstain wskazała, że nawet małe 

pomieszczenia są dla szkoły ważne, dzieci w szkole przybywa. Dyrektor przekazała, że 

pomieszczenia klubów sportowych będą wykorzystywane w ciągu dnia na zajęcia indywidualne 
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(nagranie od 01:54:20 do 01:58:25). 

 

Przewodniczący Rady Gminy Białe Błota Jacek Grzywacz wspomniał o współpracy między 

klubami a szkołą, wskazał na możliwość wykorzystania do południa budynku GCK na potrzeby 

szkoły, podjął temat budowy przedszkola w Cielu. Danuta Ferenstain Dyrektor Szkoły 

Podstawowej im. Mariana Rejewskiego w Białych Błotach powiedziała, że w tej chwili jest 190 

dzieci przedszkolnych (nagranie od 01:58:25 do 01:59:29). 

 

Radny Sławomir Ruge zapytał o kwestię projektu rozbudowy szkoły w Łochowie z lat 2018-

2019. Wójt Gminy Białe Błota Dariusz Fundator wskazał, że nie był to projekt rozbudowy 

szkoły, tylko rozbudowa hali sportowej. Wiceprzewodnicząca Rady Gminy Białe Błota Anna 

Banaszek włączyła się do dyskusji (nagranie od 01:59:34 do 02:01:32). 

 

Przewodniczący Rady Gminy Białe Błota Jacek Grzywacz poinformował, że w poprzednim 

projekcie była zaplanowana nadbudowa przybudówki (nagranie od 02:01:34 do 02:01:56). 

 

Radny Piotr Mądrzyński przypomniał sprawę projektu odwodnienia kotłowni, który trafił „do 

kosza” (nagranie od 02:02:02 do 02:02:40). 

 

Radna Ilona Nowakowska wspomniała o sprawie w sądzie w związku z poprzednim projektem, 

radni nie są winni, że projekt został wycofany. Wójt Gminy Białe Błota Dariusz Fundator 

wyjaśnił, że zadanie było wprowadzone ponownie do projektu budżetu i nie zostało przez 

radnych zaakceptowane. Mecenas Maciej Dalka wyjaśnił kwestię toczącej się sprawy o kary 

umowne z uwagi na odstąpienie od umowy. Wójt wskazał, że wówczas jeszcze raz to zadanie 

zostało wprowadzone do budżetu. Do dyskusji włączył się Wiceprzewodniczący Rady Gminy 

Białe Błota Henryk Sykut oraz Patrycjusz Migawa Kierownik Centrum Obsługi Edukacji  

i Sportu (nagranie od 02:03:02 do 02:07:31). 

 

Patrycjusz Migawa Kierownik Centrum Obsługi Edukacji i Sportu odniósł się do kwestii klubów 

sportowych i braku budynku na potrzeby socjalno-szatniowe przy stadionie (nagranie od 

02:07:31 do 02:09:31). 

 

Wiceprzewodniczący Rady Gminy Białe Błota Henryk Sykut wymienił inwestycje w oświatę na 

rok 2024, wyraził swoje obawy, co do ilości inwestycji, wypowiedział się w kwestii nazwy 

zadania, które mówi o projekcie i budowie. Wójt Gminy Białe Błota Dariusz Fundator poruszył 

kwestię wyzwań demograficznych, jakie stoją przed gminą, kwestię dofinansowań i gotowości 

inwestycyjnej. Przewodniczący Rady Gminy Białe Błota Jacek Grzywacz zapytał  

o dofinansowanie do budowy przedszkola w Cielu (nagranie od 02:09:31 do 02:15:23). 

 

Radna Katarzyna Tomicka zapytała, w którym kwartale zostaną podjęte do przetargu ważne 

inwestycje, chyba nie w czwartym, bo wiadomo, że w czwartym się nic nie robi. Wójt Gminy 

Białe Błota Dariusz Fundator odpowiedział, że wszystkie inwestycje, które są dofinansowywane 

są przygotowywane do realizacji zarówno w pierwszym, jak i drugim kwartale tego roku 

(nagranie od 02:15:26 do 02:16:34). 

 

Radny Łukasz Wyszomirski stwierdził, że Wójt nie rozmawia nie tylko z radnymi, ale także  



15 

 

z mieszkańcami, zwrócił uwagę, że nie było mowy o tej inwestycji przy okazji uchwalania 

budżetu, wspomniał o braku podania kosztów budowy. Zdaniem radnego Wójt „nie dźwignie” 

tego projektu, jest dużo inwestycji wykonanych w połowie (nagranie od 02:16:42 do 02:19:49). 

 

Radny Jacek Krzyżanowski przypomniał, że była już mowa o budowie budynku dla COEiS, 

strażacy też liczyli na budynek, że dostaną garaże. Radny zwrócił uwagę, na to, że w salach  

w piwnicy nie wolno prowadzić lekcji. Radna Magdalena Sznajder zwróciła uwagę, że mają się 

tam odbywać inne zajęcia, o tym była mowa na Komisji Skarg, Wniosków i Petycji (nagranie od 

02:19:56 do 02:21:40). 

 

Przewodniczący Rady Gminy Białe Błota Jacek Grzywacz złożył wniosek formalny w sprawie 

zmiany nazwy zadania (nagranie od 02:21:43 do 02:22:25). 

 

Głosowano wniosek w sprawie: 

wniosek Przewodniczącego Rady Gminy Jacka Grzywacza w załączniku 4a punkt 67 dział 801 

rozdział 80195, par 6050 Projekt i budowa budynku na potrzeby działalności COEIS w Białych 

Błotach, wykreślić zapis: i budowa.  

 

Wyniki głosowania 

ZA: 11, PRZECIW: 6, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 3 

 

Wyniki imienne: 

ZA (11) 

Anna Banaszek, Kamilla Grzelak, Jacek Grzywacz, Piotr Mądrzyński, Leszek Niewiarowski, 

Ilona Nowakowska, Sławomir Ruge, Henryk Sykut, Magdalena Sznajder, Katarzyna Tomicka, 

Łukasz Wyszomirski 

PRZECIW (6) 

Jacek Krzyżanowski, Karolina Lachowicz, Aleksandra Lubońska, Krzysztof Michalak, 

Sławomir Ossowski, Maria Wolsztyńska 

NIEOBECNI (3) 

Bronisław Balcerowski, Magdalena Burdanowska, Krzysztof Kocikowski 

 

Wniosek przeszedł. 

 

Głosowano w sprawie: 

zmieniająca uchwałę w sprawie uchwalenia budżetu Gminy Białe Błota na 2024 rok.  

 

Wyniki głosowania 

ZA: 17, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 3 

 

Wyniki imienne: 

ZA (17) 

Anna Banaszek, Kamilla Grzelak, Jacek Grzywacz, Jacek Krzyżanowski, Karolina Lachowicz, 

Aleksandra Lubońska, Piotr Mądrzyński, Krzysztof Michalak, Leszek Niewiarowski, Ilona 

Nowakowska, Sławomir Ossowski, Sławomir Ruge, Henryk Sykut, Magdalena Sznajder, 

Katarzyna Tomicka, Maria Wolsztyńska, Łukasz Wyszomirski 
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NIEOBECNI (3) 

Bronisław Balcerowski, Magdalena Burdanowska, Krzysztof Kocikowski 

 

Rada Gminy Białe Błota podjęła uchwałę Nr RGK.0007.8.2024 zmieniająca uchwałę  

w sprawie uchwalenia budżetu Gminy Białe Błota na 2024 rok. 

 

8)  w sprawie zmian Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Białe Błota na lata 2024-2039 

 

Skarbnik Gminy Katarzyna Strzygocka-Kowalska poinformowała, że projekt został 

przedstawiony na Komisji Budżetu i Finansów, zgłosiła autopoprawkę polegającą na 

dostosowaniu Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Białe Błota na lata 2024-2039 do zmian 

podjętych w uchwale budżetowej (nagranie od 02:24:53 do 02:26:01). 

 

Głosowano wniosek w sprawie: 

Autopoprawka Skarbnika Gminy dot. dostosowania WPF do zmian w budżecie.  

 

Wyniki głosowania 

ZA: 17, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 3 

 

Wyniki imienne: 

ZA (17) 

Anna Banaszek, Kamilla Grzelak, Jacek Grzywacz, Jacek Krzyżanowski, Karolina Lachowicz, 

Aleksandra Lubońska, Piotr Mądrzyński, Krzysztof Michalak, Leszek Niewiarowski, Ilona 

Nowakowska, Sławomir Ossowski, Sławomir Ruge, Henryk Sykut, Magdalena Sznajder, 

Katarzyna Tomicka, Maria Wolsztyńska, Łukasz Wyszomirski 

NIEOBECNI (3) 

Bronisław Balcerowski, Magdalena Burdanowska, Krzysztof Kocikowski 

 

Autopoprawka została przyjęta. 

 

Głosowano w sprawie: 

w sprawie zmian Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Białe Błota na lata 2024-2039.  

 

Wyniki głosowania 

ZA: 17, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 3 

 

Wyniki imienne: 

ZA (17) 

Anna Banaszek, Kamilla Grzelak, Jacek Grzywacz, Jacek Krzyżanowski, Karolina Lachowicz, 

Aleksandra Lubońska, Piotr Mądrzyński, Krzysztof Michalak, Leszek Niewiarowski, Ilona 

Nowakowska, Sławomir Ossowski, Sławomir Ruge, Henryk Sykut, Magdalena Sznajder, 

Katarzyna Tomicka, Maria Wolsztyńska, Łukasz Wyszomirski 

NIEOBECNI (3) 

Bronisław Balcerowski, Magdalena Burdanowska, Krzysztof Kocikowski 
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Rada Gminy Białe Błota podjęła uchwałę Nr RGK.0007.9.2024 w sprawie zmian 

Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Białe Błota na lata 2024-2039. 

 

Przewodniczący Rady Gminy Białe Błota Jacek Grzywacz zarządził 30 minut przerwy. 

Obrady wznowiono po przerwie. 

 

9) w sprawie rozpatrzenia skargi Nr BRG.1510.32.2023 na działanie Wójta Gminy Białe Błota 

w sprawie systematycznego opuszczania przez Wójta obrad sesji Rady Gminy Białe Błota 

bez podania przyczyny wyjść oraz niepozostawieniu w swoim zastępstwie upoważnionej 

osoby 

 

Radny Łukasz Wyszomirski zapytał czy w ramach skargi, rozpatrywany był również brak 

uczestnictwa i reprezentacji urzędu gminy na zebraniach wiejskich. Przewodnicząca Komisji 

Skarg, Wniosków i Petycji Magdalena Sznajder odpowiedziała, że byli brani pracownicy urzędu, 

którzy wychodzą z Wójtem, ale kwestia zebrań sołeckich nie była ujęta w skardze (nagranie od 

02:30:26 do 02:31:27). 

 

Radna Maria Wolsztyńska przypomniała o stanowisku grupy radnych dotyczącym prowadzenia 

sesji, zapytała mecenasa Macieja Dalki czy obecność na sesji jest obowiązkowa. Mecenas Maciej 

Dalka wskazał, że projekty chwał Komisji Skarg, Wniosków i Petycji opiniuje tylko pod 

względem formalnym, odpowiedział, że posiedzenia Rady Gminy są dobrowolne, nikt nie ma 

obowiązku być na posiedzeniu. Głos w dyskusji zabrali radny Łukasz Wyszomirski, 

Wiceprzewodnicząca Rady Gminy Białe Błota Anna Banaszek. Swoje stanowisko przedstawił 

Wójt Gminy Białe Błota Dariusz Fundator (nagranie od 02:31:36 do 02:39:19). 

 

Przewodnicząca Komisji Skarg, Wniosków i Petycji Magdalena Sznajder przytoczyła zapisy 

dotyczące pracy wójta, powiedziała, że Wójt może wyznaczyć swojego zastępcę, mają 

nienormowany czas pracy. Wójt Gminy Białe Błota Dariusz Fundator odpowiedział, że urząd 

udziela odpowiedzi na zapytania z Komisji Skarg, Wniosków i Petycji.  Nastąpiła wymiana zdań 

między Wójtem a Przewodniczącą Komisji. Radny Łukasz Wyszomirski przypomniał, że Wójt 

wystosował pismo do Przewodniczącej Komisji, że nie będzie delegował pracowników do 

udziału w posiedzeniach (nagranie od 02:39:43 do 02:42:58). 

 

Głosowano w sprawie: 

w sprawie rozpatrzenia skargi Nr BRG.1510.32.2023 na działanie Wójta Gminy Białe Błota w 

sprawie systematycznego opuszczania przez Wójta obrad sesji Rady Gminy Białe Błota bez 

podania przyczyny wyjść oraz niepozostawieniu w swoim zastępstwie upoważnionej osoby.  

 

Wyniki głosowania 

ZA: 11, PRZECIW: 6, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 3 

 

Wyniki imienne: 

ZA (11) 

Anna Banaszek, Jacek Grzywacz, Piotr Mądrzyński, Krzysztof Michalak, Leszek 

Niewiarowski, Ilona Nowakowska, Sławomir Ruge, Henryk Sykut, Magdalena Sznajder, 

Katarzyna Tomicka, Łukasz Wyszomirski 



18 

 

PRZECIW (6) 

Kamilla Grzelak, Jacek Krzyżanowski, Karolina Lachowicz, Aleksandra Lubońska, Sławomir 

Ossowski, Maria Wolsztyńska 

NIEOBECNI (3) 

Bronisław Balcerowski, Magdalena Burdanowska, Krzysztof Kocikowski 

 

Rada Gminy Białe Błota podjęła uchwałę Nr RGK.0007.10.2024 w sprawie rozpatrzenia 

skargi Nr BRG.1510.32.2023 na działanie Wójta Gminy Białe Błota w sprawie 

systematycznego opuszczania przez Wójta obrad sesji Rady Gminy Białe Błota bez podania 

przyczyny wyjść oraz niepozostawieniu w swoim zastępstwie upoważnionej osoby. 

 

10)  w sprawie rozpatrzenia wniosku Nr BRG.1510.34.2023 dotyczącego podjęcia działań 

związanych z opuszczeniem przez zewnętrzne podmioty sal znajdujących się na terenie 

Szkoły Podstawowej w Białych Błotach 

 

Radny Łukasz Wyszomirski podjął temat wyprowadzki instytucji ze szkoły, poprosił  

o przybliżenie roli dyrektor szkoły. Przewodnicząca Komisji Skarg, Wniosków i Petycji 

Magdalena Sznajder udzieliła odpowiedzi, przedstawiła kwestie podjęte na posiedzeniu, 

odczytała pismo, jakie otrzymała od Wójta, w którym poinformował, że nie będzie obecny na 

posiedzeniu (nagranie od 02:44:42 do 02:47:32). 

 

Głosowano w sprawie: 

w sprawie rozpatrzenia wniosku Nr BRG.1510.34.2023 dotyczącego podjęcia działań 

związanych z opuszczeniem przez zewnętrzne podmioty sal znajdujących się na terenie Szkoły 

Podstawowej w Białych Błotach.  

 

Wyniki głosowania 

ZA: 17, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 3 

 

Wyniki imienne: 

ZA (17) 

Anna Banaszek, Kamilla Grzelak, Jacek Grzywacz, Jacek Krzyżanowski, Karolina Lachowicz, 

Aleksandra Lubońska, Piotr Mądrzyński, Krzysztof Michalak, Leszek Niewiarowski, Ilona 

Nowakowska, Sławomir Ossowski, Sławomir Ruge, Henryk Sykut, Magdalena Sznajder, 

Katarzyna Tomicka, Maria Wolsztyńska, Łukasz Wyszomirski 

NIEOBECNI (3) 

Bronisław Balcerowski, Magdalena Burdanowska, Krzysztof Kocikowski 

 

Rada Gminy Białe Błota podjęła uchwałę Nr RGK.0007.11.2024 w sprawie rozpatrzenia 

wniosku Nr BRG.1510.34.2023 dotyczącego podjęcia działań związanych z opuszczeniem 

przez zewnętrzne podmioty sal znajdujących się na terenie Szkoły Podstawowej w Białych 

Błotach. 

 

11) w sprawie rozpatrzenia petycji Nr BRG. 1520.9.2023 w sprawie sprzeciwu wobec 

rozbudowy domów socjalnych i komunalnych, mieszczących się  w miejscowości 

Murowaniec przy ul. Łochowskiej 1 
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Przewodnicząca Komisji Skarg, Wniosków i Petycji Magdalena Sznajder przedstawiła kwestię 

petycji, poinformowała, że Komisja uznała petycję za zasadną. Wskazała, że wcześniejsza 

decyzja budowy domów socjalnych w tej lokalizacji została podjęta przez radnych na podstawie 

zgody sołtysa i radnego Sławomira Ossowskiego. Gdyby radni wiedzieli, że pan Ossowski podjął 

decyzję indywidualnie, nie rozmawiając z mieszkańcami, to może wówczas radni podjęliby inną 

decyzję (nagranie od 02:48:54 do 02:50:41). 

 

Sołtys Murowańca Sławomir Ossowski odniósł się do zarzutów Przewodnicząca Komisji Skarg, 

Wniosków i Petycji, zauważył, że nie został zaproszony na posiedzenie Komisji, przypomniał, 

że na zebraniu wiejskim zapewnił, że dopóki gmina nie przejmie zarządu budynkami 

komunalnymi od ZWIUK, nie będzie, o czym rozmawiać. Sołtys powiedział, że podziela obawy 

mieszkańców, co do budowy budynku komunalnego (nagranie od 02:50:49 do 02:54:37). 

 

Radny Łukasz Wyszomirski przypomniał, że na wspomnianym przez sołtysa zebraniu, nie mógł 

się wypowiedzieć, tylko sołtys Sławomir Ossowski zgodził się żeby bloki powstały w jego 

sołectwie (nagranie od 02:54:44 do 02:56:50). 

 

Radna Magdalena Sznajder powtórzyła, że gdyby radni wiedzieli, że mieszkańcy są przeciwni, 

to nigdy by się na to nie zgodzili. Sołtys sołectwa Murowaniec odpowiedział, że nikt z radnych 

z nim na ten temat nie rozmawiał. Przewodnicząca Komisji Skarg, Wniosków i Petycji 

Magdalena Sznajder poinformowała, że Komisja uznała petycję za zasadną (nagranie od 

02:57:03 do 02:58:00). 

 

 

Głosowano w sprawie: 

w sprawie rozpatrzenia petycji Nr BRG. 1520.9.2023 w sprawie sprzeciwu wobec rozbudowy 

domów socjalnych i komunalnych, mieszczących się w miejscowości Murowaniec przy ul. 

Łochowskiej 1.  

 

Wyniki głosowania 

ZA: 16, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 3 

 

Wyniki imienne: 

ZA (16) 

Anna Banaszek, Kamilla Grzelak, Jacek Grzywacz, Jacek Krzyżanowski, Karolina Lachowicz, 

Aleksandra Lubońska, Piotr Mądrzyński, Krzysztof Michalak, Leszek Niewiarowski, Ilona 

Nowakowska, Sławomir Ossowski, Sławomir Ruge, Henryk Sykut, Magdalena Sznajder, 

Katarzyna Tomicka, Łukasz Wyszomirski 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (1) 

Maria Wolsztyńska 

NIEOBECNI (3) 

Bronisław Balcerowski, Magdalena Burdanowska, Krzysztof Kocikowski 
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Rada Gminy Białe Błota podjęła uchwałę Nr RGK.0007.12.2024 w sprawie rozpatrzenia 

petycji Nr BRG. 1520.9.2023 w sprawie sprzeciwu wobec rozbudowy domów socjalnych  

i komunalnych, mieszczących się w miejscowości Murowaniec przy ul. Łochowskiej 1. 

 

12) w sprawie rozpatrzenia petycji Nr BRG.1520.10.2023 w sprawie środków finansowych na 

inwestycje w Zielonce, ujęte w projekcie budżetu Gminy Białe Błota na rok 2024 

 

Przewodnicząca Komisji Skarg, Wniosków i Petycji Magdalena Sznajder przedstawiła kwestię 

petycji, poinformowała, że ul. Orzechowa powinna być budowana w jednym ciągu, Komisja 

uznała petycję za zasadną (nagranie od 02:59:00 do 02:59:55). 

 

Wójt Gminy Białe Błota Dariusz Fundator wyjaśnił, dlaczego budowa ul. Orzechowej została 

podzielona na etapy, poinformował o braku zaproszenia na zebranie wiejskie w Zielonce, na 

etapie końcowym realizacji tej inwestycji przygotowany zostanie opis przedmiotu zamówienia  

i ogłoszony zostanie przetarg na realizację części od ul. Serwisowej, od ul. Zielonej (nagranie od 

03:00:04 do 03:03:18). 

 

Radny Łukasz Wyszomirski podjął temat zaproszenia Wójta na zebranie wiejskie. Sołtys 

sołectwa Zielonka Tomasz Konieczyński wyjaśnił, że były składane dwa pisma, do Rady Gminy 

oraz do Wójta. Wójt ustosunkował się do słów sołtysa, powiedział, że przygotował pismo, które 

zostało odczytane podczas zebrania. Rozbrzmiała dyskusja na temat zapisów tytułu zadania  

w budżecie. Radny Łukasz Wyszomirski wspomniał, że pismo wójta nie wyczerpywało 

wszystkich pytań mieszkańców, zaznaczył, że nie było żadnego pracownika urzędu. Wójt Gminy 

Białe Błota Dariusz Fundator odczytał treść zaproszenia skierowanego do Radnych (nagranie od 

03:03:23 do 03:08:15). 

 

Wiceprzewodniczący Rady Gminy Białe Błota Henryk Sykut przytoczył tytuł zadania, które 

brzmi „Budowa ul. Orzechowej w Zielonce”. Radny Łukasz Wyszomirski wspomniał, że 

mieszkańcy otrzymali zapewnienia od dewelopera, że ma gwarancję, że ul. Orzechowa zostanie 

zrobiona w całości(nagranie od 03:08:16 do 03:09:23). 

 

Przewodnicząca Komisji Skarg, Wniosków i Petycji Magdalena Sznajder poinformowała, że 

Komisja uznała petycję za zasadną (nagranie od 03:09:30 do 03:09:55). 

 

Głosowano w sprawie: 

w sprawie rozpatrzenia petycji Nr BRG.1520.10.2023 w sprawie środków finansowych na 

inwestycje w Zielonce, ujęte w projekcie budżetu Gminy Białe Błota na rok 2024.  

 

Wyniki głosowania 

ZA: 17, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 3 

 

Wyniki imienne: 

ZA (17) 

Anna Banaszek, Kamilla Grzelak, Jacek Grzywacz, Jacek Krzyżanowski, Karolina Lachowicz, 

Aleksandra Lubońska, Piotr Mądrzyński, Krzysztof Michalak, Leszek Niewiarowski, Ilona 

Nowakowska, Sławomir Ossowski, Sławomir Ruge, Henryk Sykut, Magdalena Sznajder, 
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Katarzyna Tomicka, Maria Wolsztyńska, Łukasz Wyszomirski 

NIEOBECNI (3) 

Bronisław Balcerowski, Magdalena Burdanowska, Krzysztof Kocikowski 

 

Rada Gminy Białe Błota podjęła uchwałę Nr RGK.0007.13.2024 w sprawie rozpatrzenia 

petycji Nr BRG.1520.10.2023 w sprawie środków finansowych na inwestycje w Zielonce, 

ujęte w projekcie budżetu Gminy Białe Błota na rok 2024. 

 

13) w sprawie rozpatrzenia petycji Nr BRG.1520.11.2023 w sprawie budowy ulicy Trawiastej 

w Białych Błotach 

 

Przewodnicząca Komisji Skarg, Wniosków i Petycji Magdalena Sznajder przedstawiła kwestię 

petycji, poinformowała, że Komisja uznała petycję za zasadną (nagranie od 03:10:52 do 

03:11:40). 

 

Radna Maria Wolsztyńska poparła petycję mieszkańców ul. Trawiastej, zwróciła uwagę, że 

Przewodnicząca Komisji uznaje petycję mieszkańców za zasadną, a sama podpisie się później 

pod wnioskiem o zdjęcie tych inwestycji, podając za przykład wniosek mieszkańców ul. Iglastej 

(nagranie od 03:11:45 do 03:13:39). 

 

Radny Piotr Mądrzyński udzielił wyjaśnień, podjął temat projektowania ulic w pakiecie. Radna 

Maria Wolsztyńska odpowiedziała, że zostały zdjęte przez radnych ulice zgłoszone w budżecie 

na rok 2024, które były w pakiecie. Nastąpiła wymiana zdań (nagranie od 03:13:40 do 03:15:50). 

 

Przewodnicząca Komisji Skarg, Wniosków i Petycji Magdalena Sznajder odniosła się do słów 

radnej Marii Wolsztyńskiej, poinformowała, że Komisja uznała petycję za zasadną (nagranie od 

03:16:00 do 03:17:47). 

 

Głosowano w sprawie: 

w sprawie rozpatrzenia petycji Nr BRG.1520.11.2023 w sprawie budowy ulicy Trawiastej w 

Białych Błotach.  

 

Wyniki głosowania 

ZA: 16, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 1, NIEOBECNI: 3 

 

Wyniki imienne: 

ZA (16) 

Anna Banaszek, Kamilla Grzelak, Jacek Grzywacz, Karolina Lachowicz, Aleksandra 

Lubońska, Piotr Mądrzyński, Krzysztof Michalak, Leszek Niewiarowski, Ilona Nowakowska, 

Sławomir Ossowski, Sławomir Ruge, Henryk Sykut, Magdalena Sznajder, Katarzyna Tomicka, 

Maria Wolsztyńska, Łukasz Wyszomirski 

BRAK GŁOSU (1) 

Jacek Krzyżanowski 

NIEOBECNI (3) 

Bronisław Balcerowski, Magdalena Burdanowska, Krzysztof Kocikowski 
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Rada Gminy Białe Błota podjęła uchwałę Nr RGK.0007.14.2024 w sprawie rozpatrzenia 

petycji Nr BRG.1520.11.2023 w sprawie budowy ulicy Trawiastej w Białych Błotach. 

 

14) w sprawie rozpatrzenia petycji Nr BRG. 1520.12.2023 w sprawie sprzeciwu wobec planów 

zagospodarowania przestrzennego zabudowy działki nr 567/14 w miejscowości Drzewce, 

Gmina Białe Błota przez „SIM Drzewce” 

 

Radny Łukasz Wyszomirski zauważył, że w tej sprawie można przyjąć, że Sołtys Murowańca 

sam zadecydował w tej sprawie. Radny Sławomir Ossowski odniósł się do tego, powiedział, że 

to Rada Gminy 30 maja 2023 roku podjęła decyzję o przekazaniu działki pod budowę budynków 

mieszkalnych, podczas tego głosowania radny Ossowski był nieobecny. Radny Łukasz 

Wyszomirski przypomniał dyskusję w sprawie ulokowania bloków (nagranie od 03:18:49 do 

03:22:00). 

 

Radny Krzysztof Michalak poprosił radnego Sławomira Ossowskiego o odczytanie, kto był 

przeciw w głosowaniu nad wspomnianą uchwałą. Radny Sławomir Ossowski odpowiedział, że 

radny Michalak był „przeciw” (nagranie od 03:22:03 do 03:22:47). 

 

Przewodnicząca Komisji Skarg, Wniosków i Petycji Magdalena Sznajder powtórzyła, że to radny 

Sławomir Ossowski wprowadził innych radnych w błąd, poinformowała, że Komisja uznała 

petycję za zasadną (nagranie od 03:22:53 do 03:23:22). 

 

Głosowano w sprawie: 

w sprawie rozpatrzenia petycji Nr BRG. 1520.12.2023 w sprawie sprzeciwu wobec planów 

zagospodarowania przestrzennego zabudowy działki nr 567/14 w miejscowości Drzewce, 

Gmina Białe Błota przez „SIM Drzewce”.  

 

Wyniki głosowania 

ZA: 16, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 3 

 

Wyniki imienne: 

ZA (16) 

Anna Banaszek, Kamilla Grzelak, Jacek Grzywacz, Jacek Krzyżanowski, Karolina Lachowicz, 

Aleksandra Lubońska, Piotr Mądrzyński, Krzysztof Michalak, Leszek Niewiarowski, Ilona 

Nowakowska, Sławomir Ruge, Henryk Sykut, Magdalena Sznajder, Katarzyna Tomicka, Maria 

Wolsztyńska, Łukasz Wyszomirski 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (1) 

Sławomir Ossowski 

NIEOBECNI (3) 

Bronisław Balcerowski, Magdalena Burdanowska, Krzysztof Kocikowski 

 

 

Rada Gminy Białe Błota podjęła uchwałę Nr RGK.0007.15.2024 w sprawie rozpatrzenia 

petycji Nr BRG. 1520.12.2023 w sprawie sprzeciwu wobec planów zagospodarowania 

przestrzennego zabudowy działki nr 567/14 w miejscowości Drzewce, Gmina Białe Błota 

przez „SIM Drzewce”. 
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15) w sprawie rozpatrzenia petycji Nr BRG. 1520.13.2023 dotyczącej wszczęcia procedury 

utwardzenia ulicy Tęczowej wraz z ulicami dojazdowymi: ul. Leśna, ul. Deszczowa 

i ul. Burzowa w Łochowie oraz wniosku w sprawie wykonania nawierzchni asfaltowej dróg 

dojazdowych prowadzących do Gabinetu Weterynaryjnego przy ul. Tęczowej w Łochowie  

 

Przewodnicząca Komisji Skarg, Wniosków i Petycji Magdalena Sznajder, przedstawiła petycję, 

poinformowała, że Komisja uznała petycję za zasadną (nagranie od 03:24:46 do 03:25:56). 

 

Radny Sławomir Ruge zapytał Wójta czy można rozważyć utwardzenie ul. Leśnej w takiej 

technologii, jak była użyta wcześniej, gdzie asfalt był położony do pewnego momentu, czy 

można tę ulicę przedłużyć asfaltem lub destruktem asfaltowym. Wójt Gminy Białe Błota Dariusz 

Fundator powiedział o możliwości polepszenia drogi gruntowej w celu nasypania destruktu 

kruszywa. Harmonogram polepszania dróg gruntowych jest w tej chwili opracowywany  

w Referacie Dróg (nagranie od 03:26:00 do 03:28:11). 

 

Głos w dyskusji zabrał Przewodniczący Rady Gminy Białe Błota Jacek Grzywacz (nagranie od 

03:28:11 do 03:28:20). 

 

Głosowano w sprawie: 

w sprawie rozpatrzenia petycji Nr BRG. 1520.13.2023 dotyczącej wszczęcia procedury 

utwardzenia ulicy Tęczowej wraz z ulicami dojazdowymi: ul. Leśna, ul. Deszczowa i ul. 

Burzowa w Łochowie oraz wniosku w sprawie wykonania nawierzchni asfaltowej dróg 

dojazdowych prowadzących do Gabinetu Weterynaryjnego przy ul. Tęczowej w Łochowie. 

 

Wyniki głosowania 

ZA: 17, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 3 

 

Wyniki imienne: 

ZA (17) 

Anna Banaszek, Kamilla Grzelak, Jacek Grzywacz, Jacek Krzyżanowski, Karolina Lachowicz, 

Aleksandra Lubońska, Piotr Mądrzyński, Krzysztof Michalak, Leszek Niewiarowski, Ilona 

Nowakowska, Sławomir Ossowski, Sławomir Ruge, Henryk Sykut, Magdalena Sznajder, 

Katarzyna Tomicka, Maria Wolsztyńska, Łukasz Wyszomirski 

NIEOBECNI (3) 

Bronisław Balcerowski, Magdalena Burdanowska, Krzysztof Kocikowski 

 

Rada Gminy Białe Błota podjęła uchwałę Nr RGK.0007.16.2024 w sprawie rozpatrzenia 

petycji Nr BRG. 1520.13.2023 dotyczącej wszczęcia procedury utwardzenia ulicy Tęczowej 

wraz z ulicami dojazdowymi: ul. Leśna, ul. Deszczowa i ul. Burzowa w Łochowie oraz 

wniosku w sprawie wykonania nawierzchni asfaltowej dróg dojazdowych prowadzących 

do Gabinetu Weterynaryjnego przy ul. Tęczowej w Łochowie. 

 

16) w sprawie przeprowadzenia konsultacji z mieszkańcami 
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Przewodniczący Komisji Gospodarki, Bezpieczeństwa, Rolnictwa i Środowiska Łukasz 

Wyszomirski przypomniał kwestię zeszłorocznej petycji o potrzebie przeprowadzenia 

konsultacji w tej sprawie, ta inicjatywa ze strony urzędu nie została wykonana. Obecny projekt 

ma spełnić zadość oczekiwaniom mieszkańcom. Przewodniczący Komisji Gospodarki, 

Bezpieczeństwa, Rolnictwa i Środowiska Łukasz Wyszomirski odczytał opinię mecenasa Maciej 

Dalki do projektu uchwały. Przewodniczący Komisji Gospodarki, Bezpieczeństwa, Rolnictwa  

i Środowiska Łukasz Wyszomirski zauważył, że ta uchwała powinna być wprowadzona na etapie 

samego pomysłu, było dużo dyskusji na ten temat (nagranie od 03:30:14 do 03:33:11). 

 

Wójt Gminy Białe Błota Dariusz Fundator przywołał uchwałę z dnia 29 czerwca 2021 roku, oraz 

porozumienie z dnia 23 lipca 2021 roku zawarte miedzy gminą a powiatem bydgoskim. Wójt 

wykonał czynności, które radni podjęli w uchwale. Wójt Gminy omówił poniesione wydatki, 

wskazał na skutki prawne, które mogą doprowadzić do tego, że gmina narazi się na konkretne 

straty finansowe (nagranie od 03:33:21 do 03:37:50). 

 

Przewodniczący Komisji Gospodarki, Bezpieczeństwa, Rolnictwa i Środowiska Łukasz 

Wyszomirski zapytał Wójta o negocjowanie warunków porozumienia. Wójt Gminy Białe Błota 

Dariusz Fundator zauważył, że dziś, w taki sposób podejmowana uchwała zaprzecza działaniom, 

które zostały podjęte 2,5 roku temu. Przewodniczący Komisji Gospodarki, Bezpieczeństwa, 

Rolnictwa i Środowiska odpowiedział, że oczekiwania konsultacji były już w zeszłym roku 

(nagranie od 03:37:55 do 03:40:06). 

 

Głos w dyskusji zabrał radny Krzysztof Michalak, zadaniem radnego przy tak dużej inwestycji, 

to urząd powinien informować mieszkańców (nagranie od 03:40:11 do 03:42:01). 

 

Wójt Gminy Białe Błota Dariusz Fundator zabrał głos w temacie dyskusji, zwrócił uwagę, że 

zmiany powinny być dokonywane w momencie podejmowania decyzji, a nie po dwóch latach, 

jak już zostały zaangażowane środki. Nastąpiła wymiana zdań między Wójtem Dariuszem 

Fundatorem a Przewodniczącym Komisji Gospodarki, Bezpieczeństwa, Rolnictwa i Środowiska 

Łukaszem Wyszomirskim. Radny zapytał o ul. Bydgoską, czy zostało zabrane dofinansowanie 

(nagranie od 03:42:04 do 03:46:13). 

 

Obrady opuścili radna Karolina Lachowicz oraz Przewodniczący Rady Gminy Białe Błota Jacek 

Grzywacz. 

Prowadzenie obrad objął Wiceprzewodniczący Rady Gminy Białe Błota Henryk Sykut. 

 

Zdaniem Wiceprzewodniczącego Rady Gminy Białe Błota Henryka Sykuta wprowadzenie 

konsultacji społecznych, będzie okazją, aby Wójt podzielił się z mieszkańcami rozwiązaniami. 

Nie bójmy się tego głosu doradczego mieszkańców, bo można jeszcze coś będzie zmienić, 

polepszyć. Zdaniem Wiceprzewodniczącego nie ma żadnego zagrożenia dla tej inwestycji. 

Nastąpiła wymiana zdań między Wójtem Dariuszem Fundatorem a Przewodniczącym Komisji 

Gospodarki, Bezpieczeństwa, Rolnictwa i Środowiska Łukaszem Wyszomirskim. 

Wiceprzewodniczący Rady Gminy zauważył, że konsultacje nie są wiążące (nagranie od 

03:46:35 do 03:50:26). 

 

Wójt Gminy Białe Błota Dariusz Fundator podjął temat skonstruowanych pytań, jakie są  
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w uchwale. Przewodniczący Komisji Gospodarki, Bezpieczeństwa, Rolnictwa i Środowiska 

Łukasz Wyszomirski zaznaczył, że nie jest intencją, aby zburzyć koncepcję, dopóki nie 

usłyszymy głosów mieszkańców, to nie będziemy znali ich opinii (nagranie od 03:50:26 do 

03:52:49). 

 

Radny Sławomir Ruge zauważał, że te konsultacje powinny się odbyć w ubiegłym roku, te 

konsultacje niewiele wniosą, mieszkańcy wypowiadali się szeroko na zebraniach wiejskich. 

Radny zapytał Wójta, jakie jest zagrożenie, jeżeli ta inwestycja przesunęłaby się w czasie, czy to 

zagraża utracie dofinansowania z powiatu. Wójt Gminy Białe Błota Dariusz Fundator 

odpowiedział, że jeżeli w tym roku nie podejmiemy działań to powiat tych środków nam nie 

przedłuży, zawarte są umowy z inwestorami, którzy zobowiązali się do przebudowy części drogi.  

Wójt Gminy Białe Błota przedstawił zobowiązania gminy wynikające z podpisanego 

porozumienia, mieszkańcy mieli szanse się na ten temat wypowiedzieć. Radny Sławomir Ruge 

zauważył, że nie rozmawiano z mieszkańcami na temat zmian, jakie wprowadzono do projektu. 

Na zakończenie wypowiedzi radny stwierdził, że nie weźmie odpowiedzialności za to, żeby 

utracić środki, które zostały przekazane gminie w wysokości 1 mln zł przez starostwo powiatowe 

(nagranie od 03:53:02 do 03:59:18). 

 

Radna Magdalena Sznajder podjęła temat postulatów mieszkańców oraz wniosków  

z propozycjami zmian do projektu, zapytała czy wszystkie zmiany zostały naniesione, czy 

mieszkańcy mogli jeszcze raz zobaczyć projekt. Wójt Gminy Białe Błota Dariusz Fundator 

odpowiedział, że wnioski, które składali mieszkańcy zostały uwzględnione w projekcie (nagranie 

od 03:59:23 do 04:01:30). 

 

Wiceprzewodniczący Rady Gminy Białe Błota Henryk Sykut na zakończenie dyskusji 

powiedział, że jeżeli mieszkańcy w niektórych kwestiach wypowiedzą się negatywnie, to nie jest 

to wiążące dla Wójta, ta umowa jest już realizowana, obawy radnego Sławomira Ruge są 

bezpodstawne, nic nie wstrzymuje (nagranie od 04:01:41 do 04:03:09). 

 

W związku z nieobecnością radnej Katarzyny Tomickiej oraz radnej Anny Banaszek 

Wiceprzewodniczący Rady Gminy Białe Błota Henryk Sykut ogłosił 2 min. przerwy 

Obrady wznowione po przerwie. 

 

Głosowano w sprawie: 

w sprawie przeprowadzenia konsultacji z mieszkańcami.  

 

Wyniki głosowania 

ZA: 9, PRZECIW: 3, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 3, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 5 

 

Wyniki imienne: 

ZA (9) 

Anna Banaszek, Piotr Mądrzyński, Krzysztof Michalak, Leszek Niewiarowski, Ilona 

Nowakowska, Henryk Sykut, Magdalena Sznajder, Katarzyna Tomicka, Łukasz Wyszomirski 

PRZECIW (3) 

Kamilla Grzelak, Aleksandra Lubońska, Sławomir Ruge 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (3) 
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Jacek Krzyżanowski, Sławomir Ossowski, Maria Wolsztyńska 

NIEOBECNI (5) 

Bronisław Balcerowski, Magdalena Burdanowska, Jacek Grzywacz, Krzysztof Kocikowski, 

Karolina Lachowicz 

 

Rada Gminy Białe Błota podjęła uchwałę Nr RGK.0007.17.2024 w sprawie 

przeprowadzenia konsultacji z mieszkańcami. 

 

Ad 10. Wolne wnioski i zapytania wraz z odpowiedziami. 

 

Adam Gill mieszkaniec Lisiego Ogona zapytał, jaki jest plan wykonania kanalizacji w Lisim 

Ogonie, mieszkańca najbardziej interesują ulice Olimpijska i Igrzyskowa. Póki nie będzie 

kanalizacji stan naszych ulic będzie tragiczny. Mieszkaniec odniósł się do stanu nawierzchni, 

droga powinna być poprawiona i w tym powinni partycypować właściciele firm, które się tam 

znajdują. Mieszkaniec poruszył kwestię przebudowy ul. Potulickiej oraz konieczności 

wybudowania ronda, budowy Lidla i konieczności powstania ronda. Mieszkaniec powiedział, że 

na początku stycznia miały być wyniki analizy hałasu, ma nadzieję, że analiza zlecona przez 

GDDKiA będzie uczciwa i że mieszkańcy będą działać w porozumieniu z gminą (nagranie od 

04:11:29 do 04:16:48). 

 

Marzanna Kreja redaktor naczelna Czasopisma Białe Błota info w kwestii uchwały w sprawie 

konsultacji powiedziała, że w zeszłym roku rozmawiała z panem Nowakiem i miały być 

konsultacje. Wójt, mimo, że umowa dawno zawarta, chciał konsultacji, potem się wycofał, niby 

w Lisim Ogonie były konsultacje, potem się okazało, że nie były. Odniosła się do uchwały 

dotyczącej programu dla białobłockich rodzin wielodzietnych, przypomniała, że stowarzyszenie 

wraz z mieszkańcami w 2015 roku wniosło obywatelską inicjatywę uchwałodawczą w tej 

sprawie i zaznaczyła, że ideą programu nie było ubóstwo, ale docenienie, danie możliwości 

rodzinom wielodzietnym, a wycofany projekt to zupełnie odwrotna idea niż cały ten program. 

Marzanna Kreja zapytała Wójta czy już wie, przez te pięć lat, co to jest ten samorząd terytorialny 

i coś na temat służebnej roli dotarło do Wójta?  Redaktor naczelna Czasopisma Białe Błota info 

odniosła się do zorganizowanej za pieniądze podatników gali. Dziennikarz redakcji został 

wyrzucony przez panią Galicką. Redaktor naczelna podkreśliła, że samorząd to są mieszkańcy, 

a Wójt pełni wobec nich rolę służebną. Odniosła się do organizacji 50-lecia gminy, która zdaniem 

redaktor naczelnej jest chybiona, wyjaśniła kwestię reformy administracyjnej, okres rad 

narodowych, prezydiów. Marzanna Kreja redaktor naczelna Czasopisma Białe Błota info 

poruszając kwestię osób wyróżnionych w kategorii Samorząd, zapytała jak Pan przestanie być 

Wójtem to czy my mamy „wygumkować” z historii tej gminy pana nazwisko, i powiedzieć, że 

nie było takiego Wójta, nie było takiej kadencji? Zapytała gdzie jest nazwisko Ireny 

Gliszczyńskiej Przewodniczącej Rady Gminy, pana Marka Sampławskiego, pana Bartosza Lau, 

pana Henryka Sykuta, pana Jacka Grzywacza? Dlaczegóż nie zostali odznaczeni? Co stało się 

między Wójtem Hieronimem Czarnowskim, co stało się, że taka luka zapadła, że nie było tam 

nazwiska Wójta Adama Ryfy, Wójta Łącznego, Wójta Macieja Kulpy? Czy my mamy też Pana 

w taki sposób „wygumkować” z tej historii i uważać, że Pana nie było? Tak nie można wyróżniać 

jednych. Marzanna Kreja redaktor naczelna Czasopisma Białe Błota info zaprotestowała 

przeciwko takiej historii gminy, przeciwko zakłamaniu, które Wójt spowodował. Zwracając się 

do Wójta powiedziała, że gmina nie jest o jego kompleksach, gmina nie jest o jego nienawiści, 
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niechęci, wykluczaniu, dyskryminacji, łamaniu praw człowieka, łamaniu prawa, działaniu we 

własnym interesie, działaniu wbrew mieszkańcom, działaniu krótkowzrocznym. Gmina nie jest 

też o prywatnym folwarku i o zamkniętych imprezach, na koszt podatnika (nagranie od 04:17:15 

do 04:28:04). 

 

Mieszkanka Małgorzata Kasperuk odniosła się do obecności i nieobecności Wójta i jego 

administracji na sesjach, komisjach i zebraniach wiejskich, zapytała radną Magdalenę Sznajder 

ile z podjętych przez Komisję Skarg, Wniosków i Petycji uchwał, Wójt wykonał, w ubiegłym 

roku, w całej kadencji. W kwestii gali powiedziała, że pierwszy raz widzi samorząd, który robi 

imprezy zamknięte za publiczne pieniądze, zastanawia się czy to nie był już wiec wyborczy 

(nagranie od 04:28:35 do 03:30:50). 

 

Radna Małgorzata Sznajder odpowiadając mieszkance na zadane pytania, powiedziała, że z tego, 

co kojarzy, to żadna z podjętych uchwał nie została wykonana przez pana Wójta. Radna 

poinformowała, że w minioną niedzielę odbyły się na terenie gminy I Rzutowe Igrzyska Strefy 

Północno-Zachodniej dla dzieci. W trakcie igrzysk dzieci postanowiły przekazać swoje pakiety 

startowe na rzecz Wielkiej Orkiestry Świątecznej Pomocy, ale Dyrektor GCK nie była 

zainteresowana przyjęciem tych pakietów od dzieci i ich nie wylicytowała. Radna podziękowała 

sołectwu Łochowice, ponieważ tam pakiety zostały wylicytowane na rzecz WOŚP. Wójt Gminy 

Białe Błota Dariusz Fundator zapytał czy Dyrektor była wcześniej poinformowana, czy 

wiedziała o imprezie. Radna podkreśliła, że to była spontaniczna decyzja dzieci, które 

postanowiły przekazać na licytacje swoje pakiety startowe. Odnosząc się do Dyrektor GCK 

powiedziała, że to wstyd, że taka osoba, reprezentuje kulturę w naszej gminie. W dalszej części 

wypowiedzi radna Magdalena Sznajder zapytała, kto był patronem uroczystości 50-lecia gminy, 

kto był organizatorem. Wójt opowiedział, że była to inicjatywa urzędu Gminy Białe Błota. Radna 

zapytała o źródło finansowania uroczystości. Wójt potwierdził, że środki pochodziły z budżetu 

gminy. Radna zapytała, dlaczego na tą uroczystość nie zostali wpuszczeni mieszkańcy, czy Wójt 

uważa, że coś, co jest organizowane z okazji 50-lecia gminy, nie należy się naszym 

mieszkańcom, nie mogą być uczestnikami spotkania? Wójt odpowiedział, że była to impreza o 

charakterze ograniczonym, uczestnikami uroczystości byli uhonorowani mieszkańcy gminy, 

wyjaśnił, kto był zaproszony, podkreślił, że sala pomieściła określoną liczbę osób.  Impreza 

otwarta, dla wszystkich mieszkańców gminy, była zorganizowana podczas Święta Gminy w 

sierpniu ubiegłego roku. Zdaniem radnej niektóre osoby nie mogły wejść, a niektóre mogły. W 

dalszej części radna zgłosiła brak lustra na skrzyżowaniu ul. Ogrody i ul. Wczasowej. W sprawie 

wyrównania dróg radna poprosiła o sprawdzenie stanu dróg i spis ulic, które powinny być w 

pierwszej kolejności zrobione, co powinno być przedyskutowane z sołtysami, zaproponowała 

przeniesienie środków w budżecie. Radna poruszyła kwestię projektów po wygaśnięciu ich 

ważności w ciągu trzech lat. Radna zapytała Wójta, dlaczego nie będzie uczestniczył  

w zebraniach wiejskich do czasu wyborów, poruszyła kwestię sceny mobilnej stojącej na terenie 

szkoły i zadała pytanie, dlaczego ta scena nadal znajduje się na terenie szkoły. Radna w dalszej 

części poruszyła kwestię opuszczenia przez Gminne Centrum Kultury szkolnych sal, poprosiła  

o interwencję Wójta w tej sprawie. Radna zadała pytania: w jaki sposób zostali wsparci 

mieszkańcy Murowańca sąsiadujący z lokalami socjalnymi, czy urząd w jakiś sposób wsparł tych 

mieszkańców? Co się dzieje z pustostanem po świetlicy w sołectwie Ciele? Kiedy mieszkańcy 

sołectwa Przyłęki, Zielonka, Ciele, Prądki doczekają się zmian w kursowaniu autobusów? Czy 

będą te zmiany? Na jakim etapie jest sprawa ekranów akustycznych wzdłuż serwisówki, od 
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Kruszyna do Przyłęk, miały być ekrany i pomiary natężenia hałasu (nagranie od 04:31:03 do 

04:47:52). 

 

Radna Katarzyna Tomicka poinformowała, o tym, że Dyrektor GCK odmówiła uczniom grania 

podczas Wielkiej Orkiestry Świątecznej Pomocy. Radna zapytała Wójta czy już podjął rozmowy 

z przedstawicielami komunikacji miejskiej o zwiększeniu ilości autobusów na linii 90 Garbary – 

Łochowice, obecna ilość jest niewystarczająca, szczególnie w weekendy (nagranie od 04:47:57 

do 04:49:05). 

 

Mieszkanka Patrycja Ratajczak podziękowała radnym za przychylenie się do sprzeciwu 

dotyczącego budowy bloków w Drzewcach, wyjaśniła, że mieszkańcy o niczym nie wiedzieli, 

nie było żadnych konsultacji. Poprosiła Wójta o ponowne przeanalizowanie tej decyzji. 

Zaznaczyła, że nie po to wyprowadziła się z miasta, aby mieć widok na bloki. Zwróciła uwagę, 

że główna droga dojazdowa do bloków ma prowadzić do nieistniejącej drogi (nagranie od 

04:49:26 do 04:53:10). 

 

Głos zabrał Sebastian Tomicki sołtys Łochowa, poruszył kwestię równania dróg gruntowych na 

terenie gminy, prosił, aby urząd przemyślał inną możliwość równania dróg. Sołtys zapytał, co się 

dzieje w temacie zwiększenia kursu linii 90, czy linia autobusowa nr 92 będzie kończyła swój 

bieg w Łochowicach. Sebastian Tomicki sołtys Łochowa zapytał: czy gmina już posiada 

ekspertyzę, co do stanu drzew na placu zabaw przy GCK w Łochowie, co z obietnicą wykonania 

koncepcji drogi alternatywnej dla drogi powiatowej (nagranie od 04:53:40 do 04:57:26). 

 

Mieszkaniec Białych Błot Paweł Chrustowski odczytał petycję w sprawie ilości samochodów 

poruszających się po ul. Szubińskiej, uciążliwości ruchu dla mieszkańców, pieszych. Wniósł  

o stworzenie dla mieszkańców możliwości udziału w pracach i umożliwienie wszystkich 

zainteresowanym osobom możliwości wyrażenia swojej opinii. Mieszkaniec nie wyraża zgody 

na lokalizację tzw. obwodnicy Białych Błot, wzdłuż ul. Ametystowej. Zaapelował o mądre  

i rozsądne rozwiązania, które będą przede wszystkim służyły mieszkańcom. Mieszkaniec 

poprosił o przedstawienie propozycji rozwiązań w tej kwestii. Mieszkaniec zapytał, czemu, kilka 

miesięcy po złożeniu tej petycji, nadal nie otrzymał odpowiedzi na nią. Poprosił o pisemne 

ustosunkowanie się do odczytanej petycji oraz propozycje dalszych kroków w tej sprawie 

(nagranie od 04:57:50 do 05:06:38). 

 

Mieszkanka Łochowa Daria Włodarczyk odczytała pismo kierowane do Przewodniczącego Rady 

Gminy Białe Błota oraz wszystkich radnych, które stanowiło jej odpowiedź na odczytane na 

poprzedniej sesji Rady Gminy pismo Przewodniczącego Rady Rodziców Szkoły Podstawowej 

im. Jana Pawła II w Łochowie. Mieszkanka przekazała pismo na ręce Wiceprzewodniczącego 

Rady Gminy Białe Błota Henryka Sykuta. W dalszej części mieszkanka odczytała pismo do 

Przewodniczącego Rady Gminy Białe Błota, w którym zwróciła się z prośbą o przekazanie kopii 

dokumentów wystosowanych przez Radę Rodziców Szkoły Podstawowej im. Jana Pawła II  

w Łochowie w sprawie rozbudowy placówki, zapytała, na jakim etapie jest sprawa rozbudowy 

szkoły. Mieszkanka odczytała odpowiedź, jaką otrzymała od Przewodniczącego Rady Gminy 

Białe Błota Jacka Grzywacza. Mieszkanka zapytała Wójta, jakie jest jego stanowisko w sprawie 

rozbudowy szkoły w Łochowie, co zamierza zrobić, żeby 9-latka nie chodziła do szkoły na 

godzinę 13:00 i o godz. 17:00 nie zasypiała w ławce (nagranie od 05:07:20 do 05:19:22). 
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Mieszkanka Hanna Bernadowicz wypowiedziała się na temat konsultacji społecznych, odniosła 

się do moralnego obowiązku Wójta do kontaktu z mieszkańcami. W kwestii ul. Plażowej, 

mieszkanka zauważyła, że kawałek tej ulicy został zrobiony, zapytała czy on był zrobiony tylko 

dla przedszkola czy były plany zrobienia całej tej ulicy. Następnie mieszkanka poruszyła kwestię 

wyrównywania dróg, zgodziła się z sołtysem Łochowa, że trzeba to zrobić raz, a dobrze. 

Mieszkanka Hanna Bernadowicz odniosła się, do jakości wody, do kwestii zanieczyszczenia 

ziemi w Cielu przez popłuczyny z kurników, zapytała czy to zostało sprawdzone, czy jest 

udokumentowane, że to nam nie zagraża, że woda nie zagraża. Mieszkanka chciałaby mieć 

udokumentowane, że może tę wodę pić. Mieszkanka zwróciła uwagę na gazetę „Białe Błota tu  

i teraz”, jej zdaniem jest to gazeta propagandowa. W związku ze zbliżającymi się wyborami, 

mieszkanka zaproponowała Wójtowi uregulowanie długów z mieszkańcami, mając na myśli 

studia Wójta oraz zakup kwiatów wręczonych na jednej z sesji (nagranie od 05:19:47 do 

05:27:29). 

 

Mieszkaniec Białych Błot Albert Proszowski poruszył temat konsultowania z mieszkańcami 

zmian w zagospodarowaniu przestrzennym, budowy obwodnicy. Mieszkaniec poprosił o nie 

ignorowanie mieszkańców, nie stawianie ich przed faktami dokonanymi. Zaapelował o zrobienie 

konsultacji w tej sprawie. Poprosił o odpowiedź na petycję, którą złożył kilka miesięcy temu,  

o potraktowanie sprawy poważnie. Zapytał czy cokolwiek jest w tej sprawie prowadzone, 

jakiekolwiek prace, jeżeli chodzi o obwodnice, jeżeli tak, na jakim to jest etapie, czy planowane 

są konsultacje z mieszkańcami, jeżeli tak, to, kiedy (nagranie od 05:27:54 do 05:32:28). 

 

Mieszkanka Krystyna Bender-Dudziak zasygnalizowała problem ul. Kurierskiej w Lisim 

Ogonie, ulicy prostopadłej do ul. Pocztowej, przy której prowadzi działalność gospodarczą. Przy 

ul. Kurierskiej zlokalizowały się trzy firmy transportowe, jest to ulica gruntowa, po której 

codziennie przejeżdża kilkadziesiąt ciężarówek, jest tam także komercyjna myjnia samochodowa 

między innymi dla ciężarówek i autobusów. Mieszkanka przedstawiła stan tej drogi, działania 

gminy ograniczają się do wyrównywania ul. Kurierskiej dwa, trzy razy w roku, co nie rozwiązuje 

problemu. Gmina wydając warunki zabudowy i zagospodarowania terenu nie zobowiązała 

inwestorów do utwardzenia ulicy. Mieszkanka zaapelowała o pochylenie się nad tym problemem 

(nagranie od 05:32:39 do 05:38:20). 

 

Głos zabrała radna Ilona Nowakowska, poinformowała o pismach, które złożyła w dniu  

17 stycznia w imieniu zainteresowanych mieszkańców Murowańca. Zwróciła uwagę, że w dniu 

jutrzejszym mija termin na odpowiedź, były one złożone już wcześniej, odczytała odpowiedź, 

jaką otrzymała z urzędu. Radna skierowała się do Skarbnik Gminy, prosząc, aby na kolejnych 

sesjach omawiała zmiany w budżecie. W kwestii obchodów 50-lecia gminy, Radna Ilona 

Nowakowska zauważyła, że pominięty został Mieczysław Wieczorek, który był cztery kadencje 

sołtysem Murowańca. Radna powiedziała, że Prezes Klubu Sportowego „Czapla” chciał 

podziękować radnym za to, że wycofali wcześniej projekt COEIS, ponieważ ówczesny projekt 

nie przewidywał pomieszczeń dla klubu, a w obecnym projekcie pomieszczenia są zaplanowane 

(nagranie od 05:38:33 do 05:42:41). 

 

Mieszkanka Hanna Bernadowicz poprosiła, aby odpowiedzi na zadane przez nią pytania zostały 

wysłane na jej adres domowy (nagranie od 05:42:56 do 05:43:06). 
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Krzysztof Synakiewicz zapytał Wójta czy czuje się gospodarzem naszej małej ojczyzny, Wójt 

potwierdził. Mieszkaniec przytoczył zamieszczoną 1 grudnia 2023 r. na stronie urzędu gminy 

informację „Cios radnych wymierzony w nauczycieli i dzieci”. Mieszkaniec wypowiedział się 

na temat edukacji, organizacji nauki w Szkole Podstawowej w Łochowie, pozyskiwania 

kolejnych pomieszczeń na sale lekcyjne, poruszył kwestię rozbudowy szkoły. Zapytał gdzie był 

dobry gospodarz w 2018 roku, kiedy co roku przybywało mieszkańców, dlaczego nie zaczęło się 

projektowanie, praca nad rozbudową szkół, dlaczego nic w tym kierunku nie zostało zrobione. 

Mieszkaniec Krzysztof Synakiewicz poruszył kwestię rozbudowy Gminnego Centrum Kultury, 

dziś się okazuje, że budynek jest za mały. Odniósł się do udziału Wójta w spotkaniach  

z mieszkańcami, zastanawia się czy przez te pięć lat Wójt w spotkaniach z mieszkańcami poznał 

ich problemy. Poruszył kwestię walki o rozwinięcie sieci komunikacyjnej. Krzysztof 

Synakiewicz odniósł się do zatrudnienia Tomasza Angielczyka pełniącego funkcję zastępcy 

Skarbnika, zapytał czy była taka potrzeba w Gminie Białe Błota żeby zatrudniać pomoc, 

dodatkowy etat tworzyć wiceskarbnika, poruszył kwestię rezygnacji Tomasz Angielczyka  

z funkcji Skarbnika w gminie Nakło. Podjął temat wysokości zadłużenia gminy (nagranie od 

05:43:10 do 05:55:57). 

 

Mieszkaniec Rafał Sznajder pogratulował laureatom z okazji 50-lecia gminy, zapytał gdzie  

i kiedy można było zgłosić kandydatów do konkursu. Sekretarz Gminy Ewa Galicka udzieliła 

odpowiedzi, wskazując, że informacja była publikowana na stronie internetowej gminy, na 

Facebooku, informowano radnych. Sekretarz wyjaśniła procedurę wyboru osób nagrodzonych. 

Mieszkaniec skierował słowa do radnego Jacka Krzyżanowskiego, skąd w nim tyle agresji. Rafał 

Sznajder odniósł się do obietnic wyborczych Wójta, wskazując, że nic się z tego nie spełniło. 

Zapytał Sekretarz Gminy o spotkanie w sprawie ul. Myśliwskiej, czy pamięta, co wówczas 

mówiła. Sekretarz udzieliła odpowiedzi, wskazując, że została podjęta inna decyzja.  

(nagranie od 05:56:22 do 06:01:08). 

 

Mieszkaniec Łukasz Żmuda-Trzebiatowski przypomniał tło historyczne wydarzeń dotyczących 

budowy domów socjalnych. Zwrócił uwagę, że chcemy zbudować na siłę blok w Murowańcu, 

gdzie jest 12 mieszkań, tylko, że jednocześnie sprzedajemy i pozbywamy się ziem, na których 

stoją budynki socjalne. Nie jest krokiem w dobrym kierunku budowa tych domów w jednym 

miejscu. Mieszkańcy na zebraniu sołeckim zawnioskowali o to żeby „podejść do tego z głową”, 

należy zastanowić się, co z tym zrobić i jak to zrobić lepiej. Mieszkaniec poruszył kwestię 

potrzeby stworzenia koncepcji polityki socjalnej (nagranie od 06:01:33 do 06:10:55). 

 

Mieszkaniec Krzysztof Czereszko zapytał jak wygląda nasz temat, co z ul. Orzechową w całości, 

II etap w trakcie trwania I, Wójt powiedział, że jak będzie zakończony I etap to Wójt weźmie się 

za przetarg II etapu, co zdaniem mieszkańca jest skrajną niegospodarnością. Mieszkaniec 

zapytał, kiedy ruszy budowa, został przekazany plac budowy, jest zapisy o siedmiodniowym 

terminie rozpoczęciu prac, 7 dni minęło 14 dni temu, mieszkaniec ma nadzieję, że są kary 

umowne. Krzysztof Czereszko odniósł się do nakładania przez Wójta kar za zajęcie pasa 

drogowego, zapytał gdzie był Wójt jak na ul. Orzechowej na setnym metrze od ul. Zielonej stał 

przez miesiąc samochód laweta ciężarowa. Mieszkaniec poruszył kwestię ilości rozpoczętych 

inwestycji doprowadzając do skrajnego zadłużenia gminy, poruszył temat odpowiedzi 

udzielanych przez Wójta, rozliczenia się Wójta z pieniędzy, temat obecności Wójta na 
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spotkaniach z mieszkańcami (nagranie od 06:11:17 do 06:18:21). 

 

Głos zabrał Wójt Gminy Białe Błota Dariusz Fundator, który zgłosił chęć odniesienia się do kilku 

zagadnień. Wójt chciał pokazać tę infrastrukturę krytyczną, którą zastał przychodząc na urząd  

i pokazać, do czego administracja Wójta doprowadziła. Radny Łukasz Wyszomirski zwrócił się 

do Wiceprzewodniczącego Rady Gminy Białe Błota Henryka Sykuta z zapytaniem czy na sesji 

Rady Gminy możemy nie wysłuchiwać wystąpienia wyborczego Dariusza Fundatora.  

Do dyskusji włączyli się mieszkańcy obecni na sali, część opuściła obrady (nagranie od 06:11:17 

do 06:22:59). 

 

Wójt wskazał, że zadawano pytania dotyczące spraw związanych z inwestycjami na terenie 

gminy. Wójt chciałby odpowiedzieć panu Synakiewiczowi, odpowiedział, że aby móc realizować 

zadania o charakterze oświatowym nie można było wcześniej pominąć zadań, które są zadaniami 

krytycznymi dla gminy.  Radny Łukasz Wyszomirski powiedział, że odpowiedzi miały być na 

piśmie. Wójt powiedział, że chce tych odpowiedzi udzielić, także tym mieszkańcom, którzy 

oglądają transmisję sesji (nagranie od 06:23:04 do 06:24:13). 

 

Sołtys Sołectwa Łochowo Sebastian Tomicki wypomniał Wójtowi, że nie miał czasu dla 

mieszkańców, wychodził z sesji, nie ma zgody mieszkańców na robienie propagandy (nagranie 

od 06:24:13 do 06:24:53). 

 

Wójt Gminy Białe Błota Dariusz Fundator powiedział, że chce pokazać, co jest najważniejsze  

w naszej gminie, a co zastał jak przyszedł na urząd. Wójt powiedział, że zadłużenie gminy za 

jego kadencji jest około 70 mln zł, a inwestycje na poziomie 185 mln. zł. Mieszkaniec zauważył, 

że Wójt deklarował, podczas debaty wyborczej, że oddłuży gminę. Wójt odpowiedział, że w tej 

kadencji, ze wszystkich środków krajowych, które były w konkursach, zostało pozyskanych 

przez gminę 60 101 000,00 zł. (nagranie od 06:25:16 do 06:26:37). 

 

Radna Magdalena Sznajder przypomniała, że pojawiło się pytanie, dlaczego ta, a nie inna ulica. 

Wójt przypomniał pierwszą uchwałę budżetową z 2019 roku, która opierała się na tym, aby 

zatrzymać wszystkie inwestycje, które nie były w toku. Wójt przedstawił kwestię zabezpieczenia 

gminy w dostawę wody, podkreślił, że pozyskano pieniądze, na to, aby stacja uzdatniania wody 

mogła produkować tej wody na poziomie 8 000m³ na dobę (nagranie od 06:26:37 do 06:29:40).  

 

Radny Łukasz Wyszomirski zapytał, dla którego mieszkańca jest to odpowiedź. Wywiązała się 

wymiana zdań między Wójtem, radnym Łukaszem Wyszomirskim, radną Magdaleną Sznajder  

i prowadzącym posiedzenie Wiceprzewodniczącym Rady Gminy Białe Błota Henrykiem 

Sykutem. Wójt powiedział, że chce pokazać, które z inwestycji były najważniejsze i które z nich 

przyczyniły się do tego, że mieszkańcy mogą czuć się bezpieczni i wymiernie zaoszczędzono 

pieniądze z własnych środków (nagranie od 06:29:40 do 06:31:10). 

 

Wójt kontynuował omawianie prezentacji, przedstawił infrastrukturę wodno-kanalizacyjną, 

wskazał na wzrost dochodów w podatkach od nieruchomości. Wójt udzielił odpowiedzi radnemu 

Piotrowi Mądrzyńskiemu w sprawie braku punktu zlewnego w głównej przepompowni ścieków. 

Wójt Gminy Białe Błota Dariusz Fundator odniósł się do kwestii, jakości wody w Łochowie, 

kwestii równania dróg gruntowych. Radna Magdalena Sznajder przypomniała, że mieszkańcy 
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Prądek już od kilku lat wnioskują o utwardzenie dróg. Wójt przedstawił kwestię wybudowanych 

dróg, pozyskiwania środków, modernizacji oświetlenia. Pytania uzupełniające zadawał radny 

Łukasz Wyszomirski. Swoje uwagi do słów Wójta zgłaszali radna Magdalena Sznajder, radny 

Piotr Mądrzyński. Wójt podkreślał istotę wykonania inwestycji krytycznych. Wójt Gminy Białe 

Błota Dariusz Fundator odniósł się do pytania zadanego przez mieszkankę w sprawie, jakości 

wody w Łochowie, poruszył kwestie oświatowe, ponowiono temat równania dróg gruntowych 

(nagranie od 06:31:32 do 07:03:56).  

 

Mieszkaniec odniósł się do stanu dróg. Wójt Gminy Białe Błota Dariusz Fundator udzielił 

odpowiedzi na uwagi mieszkańca. (nagranie od 07:03:56 do 07:05:55). 

 

Wiceprzewodnicząca Rady Gminy Białe Błota Anna Banaszek przypomniała pytanie 

mieszkańca dotyczące kanalizacji w Lisim Ogonie i równania dróg. Wójt udzielił odpowiedzi. 

Swoje uwagi przedstawił Radny Łukasz Wyszomirski (nagranie od 07:06:18 do 07:12:02). 

 

Wiceprzewodnicząca Rady Gminy Białe Błota Anna Banaszek przypomniała pytanie dotyczące 

budowy obwodnicy Białych Błot. Wójt udzielił odpowiedzi (nagranie od 07:06:18 do 07:14:16). 

 

Wiceprzewodnicząca Rady Gminy Białe Błota Anna Banaszek przypomniała pytanie mieszkanki 

o stanowisko Wójta odnoście rozbudowy szkoły w Łochowie. Wójt Gminy Białe Błota Dariusz 

Fundator poinformował, że odbyło się kilka spotkań konsultacyjnych, pracownia projektowa 

przygotowała kilka rozwiązań, kadra pedagogiczna przedstawiła swoje oczekiwania. W nowym 

wolnostojącym budynku zaprojektowano 11 oddziałów (nagranie od 07:14:18 do 07:18:20). 

 

W kwestii ul. Plażowej w Łochowie, Wójt, wyjaśnił, że kompleks ulic: Letniskowa, Wczasowa, 

Plażowa został przebudowany na przejeździe, który doprowadzał do istniejących obiektów 

użyteczności publicznej (nagranie od 07:18:22 do 07:19:45). 

 

Wiceprzewodnicząca Rady Gminy Białe Błota Anna Banaszek wspomniała słowa mieszkańców, 

którzy zabrali głos w temacie budowy obwodnicy. Wójt zwrócił uwagę, że jest to kwestia 

związana z przygotowaniem Studium Techniczno-Ekonomiczno-Środowiskowego, poruszył 

kwestię podpisanego porozumienia, problemu włączenia się do drogi krajowej. Należy poczekać 

na opracowanie STEŚ, bo ono będzie nam dawało obraz tego, jakie są możliwości modelowania 

ruchem wzdłuż drogi 223 i jak w tym kompleksie rozwiązań będzie można przeprowadzić 

przebieg drogi łączącej (nagranie od 07:19:46 do 07:23:20). 

 

Radny Łukasz Wyszomirski przywołał problem sceny, która jest zaparkowana na terenie szkoły, 

podjął dyskusję na temat przydatności sceny. Wiceprzewodnicząca Rady Gminy Białe Błota 

Anna Banaszek przypomniała, że niedługo kończy się kadencja Dyrektor Drążkowskiej  

i wyraziła nadzieję, że Wójt podejmie odpowiednie decyzje.  Radny Łukasz Wyszomirski, jako 

Prezes Stowarzyszenia „Nasza Zielonka” otrzymał pismo do Wójta, który ma zamiar powołać 

Dyrektor Drążkowską na kolejną kadencję (nagranie od 07:23:22 do 07:25:40). 

 

Ad. 11. Interpelacje i zapytania radnych wraz z odpowiedziami.  

 

Wiceprzewodnicząca Rady Gminy Białe Błota Anna Banaszek zapytała o: cmentarz  
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w Łochowie, na jakim etapie jest przekazanie terenu, parking przy przychodni, o zakres remontu 

świetlicy w Łochowicach. Wiceprzewodnicząca Rady Gminy przekazała, że mieszkańcy ulic 

Kochanowskiego i Mickiewicza w Łochowie proszą o utwardzenie i wyrównanie drogi. Na 

terenie szkoły, przy głównym wyjściu jest śmietnik szkolny, dojście do niego jest utrudnione 

przez błoto. Wiceprzewodnicząca Rady Gminy Białe Błota Anna Banaszek poprosiła, aby 

zwrócić uwagę na to, jak równane są drogi (nagranie od 07:26:10 do 07:28:55). 

 

Ad. 12. Zakończenie obrad LXXXVIII Sesji VIII Kadencji. 

 

Wiceprzewodniczący Rady Gminy Białe Błota Henryk Sykut zakończył obrady LXXXVIII 

Sesji Rady Gminy. 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Nagranie z sesji dostępne jest pod adresem:  

https://bialeblota.esesja.pl/transmisja/34132/sesja-rady-w-dniu-wtorek-24-stycznia-2023.htm 

 

 

Zgodnie z § 39 ust 2 i 5 Statutu Gminy Białe Błota uwagi do protokołu można wnosić do dnia  

20.02.2024 r. Uwagi można wnosić w formie pisemnej do Przewodniczącego Rady Gminy.  

 

 


